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Началото на 2024 г. е
реалистичен срок за влизане-
то на България в еврозоната,
но за целта трябва да бъдат
променени 100 закона, вклю-
чително и законът за БНБ.
Това заяви вицепремиерът
Асен Василев пред парла-

ментарната бюджетна коми-
сия. Той изрази мнение, че
инфлацията в крайна сметка
няма да се окаже проблем. В
момента тя е висока заради
цената на енергоносителите
и храните, които у нас имат
по-голяма тежест като инфла-

ционен фактор, но нещата ще
се променят, коментира Ва-
силев.

Депутатът от БСП проф.
Румен Гечев определи като
циничен начина, по който е
подготвен докладът на ЕК за
готовността на нашата стра-
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Допълнителни 60 лв. ще се начисляват и към пенсията на всеки
човек, който се пенсионира след 30 юни 2022 г. Това предвижда
актуализацията на проекта на бюджета на ДОО.
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60 ËÅÂÀ ÙÅ ÈÌÀ È ÇÀ ÍÎÂÈÒÅ ÏÅÍÑÈÎÍÅÐÈ

Ïðîìåíÿìå 100 çàêîíà
çàðàäè åâðîòî
Цинично е да ни обвиняват, че не отговаряме
на критериите за еврозоната, твърди Румен Гечев
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на да приеме еврото през
2024 г. Според Гечев непри-
емливо е държави с по-лоши
макроикономически показа-
тели да критикуват България,
че не отговаря на критериите
за влизане в еврозоната.

Вицепремиерът и министър на икономиката и индустрията и лидер на БСП Корнелия Нинова поздрави
хлебопроизводителите по случай професионалния им празник Спасовден. “Вярна е българската приказка, че никой
не е по-голям от хляба. Държавата и хлебопроизводителите трябва да направим така, че хляб да има във всеки
български дом и той да е на ниски цени. Правителството направи първата стъпка, като определихме нулев ДДС
и очакваме да не се вдига цената на хляба”, заяви Нинова, която присъства на Света литургия в храма
“Св. Неделя” по покана на Националния браншови съюз на хлебарите и сладкарите
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оплофикациите били недовол-
ни от намерението на КЕВР пар-
ното да се увеличи средно с
39,26% за страната, а не както те
искаха - от 30 до 330% в някои
градове. От синдикати и асоциа-
ции заваля недоволство, че това
ще доведе до фалити някои ТЕЦ-
ове и пределните цени на КЕВР
не били “нито балансирани, нито
справедливи, нито реалистични”.

Да попитаме само - а доколко е
балансирано, справедливо и реали-
стично за хората и бизнеса едно
увеличение от 330% на парно и
топла вода, каквото бе предложе-
нието на топлофикацията във Ве-
лико Търново? Доколко човешко е
да тръшнеш един, два, три пъти
пода на сметките на клиентите си,
когато си естествен монопол, а те
нямат друг избор? Отпред змия,
отзад - магаре. Ни токът, ни газът
следващата зима ще са по-евтини -
напротив. Още от есента се очаква
рязък скок на цените на горивата и
оттам - на всички стоки и услуги
от първа необходимост.

В същото време сме наясно, че
след всяко увеличение на цените
на парното на “закъсалите” топ-
лофикации, растат и заплатите в
тези дружества. Там инфлацията
и покупателната способност на
служителите се компенсира регу-
лярно на всеки шест месеца, поня-
кога и по-често - всеки път, кога-
то КЕВР актуализира цените -
винаги и само нагоре. Няма деф-
лация, няма стагнация за тях - само
инфлация.
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Äúðæàâàòà ùå ñóáñèäèðà
èíæåíåðè çà èíäóñòðèÿòà íè
Планиране и залагане в университетите на необходимите
специалности гарантира работа на завършилите и оставане
в България, заяви вицепремиерът и министър на икономиката

КОРНЕЛИЯ НИНОВА:

“Правителството взе още
едно добро и полезно за ико-
номиката решение. За българ-
ската индустрия отдавна лип-
сват инженерни кадри”, заяви
вицепремиерът и министър на
икономиката и индустрията
Корнелия Нинова. Комен-
тарът й бе по повод увеличе-
ния брой на местата за 886
студенти по държавна
поръчка по 23 професионал-

“Връзката образование-
икономика е задължителна.
Планиране и залагане в уни-
верситетите на необходими-
те специалности гарантира
от една страна работа на
завършилите и оставане в
България, от друга - кадри за
бизнеса”, допълни министър
Нинова.

В областта на математи-
ката местата са завишени с

около 16%, а при живот-
новъдството - с 15 на сто.

 Отделно от това от тази
година има възможност сту-
денти от дадени специалнос-
ти с бъдещ недостиг на кад-
ри, определени в списък на
МС, да не плащат такси за
обучението си, ако бъдат на-
ети на стаж във фирми, също
определени от държавата.
Условието е да останат след

завършването си 5 години
при същия работодател в
България. Засега обаче от
тази опция са се възползвали
само неколцина студенти -
всички в областта на меди-
цината.

За следващата учебна го-
дина държавата ще субсиди-
ра обучението на 41 223 сту-
денти в 38 държавни висши
училища. Предвидени са и 15
994 места за обучение срещу
заплащане. МС одобри още
1919 места за докторанти, от
които 1395 може да са в ре-
довна форма, 524 - в задочна
форма и 303 - в научните ор-
ганизации.

Допълнителни 60 лв. ще се начисля-
ват и към пенсията на всеки човек, кой-
то се пенсионира след 30 юни 2022 г.
Това предвижда актуализацията на про-
екта на бюджета на Държавното обще-
ствено осигуряване за тази година. Така
от 1 юли пенсиите ще се вдигнат с 10%,
а бонусът от 60 лв. и компенсиращата
добавка ще влезе завинаги в тях.

С актуализацията на бюджета ще
искаме повишаване на доходите на ра-
ботещите и увеличаване на пенсиите,
заяви министърът на труда и социална-
та политика Георги Гьоков в тв интер-
вю. Той ще настоява заплатите в държав-
ната сфера да нараснат с поне 10% от 1
юли, за да може ръстът им да се изравни
с този в частния сектор. “Критикуват ни
за социалните разходи, но как да оста-
вим българите във времена на криза да
се справят сами? Според критиците ни
най-добрата инфлационна мярка е да не
даваш пари на хората, за да нямат какво
да харчат и това да доведе до понижава-
не на цените”, възмущава се социалният
министър.

Докато пациентите в
Германия чакат около
133 дни, за да бъдат раз-
решени за употреба ино-
вативни лекарства, в
България този период е
764 дни. Това стана ясно
по време на форум на
тема “Защо се бавят но-
вите лекарства и как да
съкратим чакането за
пациентите?”. Докато
средно за Европа 46%
от разрешените от ЕМА
за употреба терапии
между 2017-2020 г. са
достъпни за пациентите,
то за България са 31%
плащаните с обществени

60 ëåâà ùå èìà è çà
ïåíñèîíèðàùèòå ñå
ñëåä 30 þíè

В понеделник бюджетът ще бъде
внесен в парламента. До 25 юни ще
бъде приет на второ гласуване, за да
могат от 1 юли българските пенсионе-
ри да получат новия размер на пенси-
ите си, заяви председателят на ПГ на
“БСП за България” Георги Свиленски.
Той припомни, че подобно повишение
на пенсиите не е имало от 2008 г.
“Постигнали сме съгласие по всички
мерки. Антиинфлационните мерки са за
над 2 млрд. лв. Парите ги има, няма да
се тегли заем”, категоричен бе Свилен-
ски и подчерта, че “когато няма краж-
би, има пари за пенсии, за социални
плащания и за пътища. Когато се краде,
казват 13 години, че няма пари да се
преизчислят пенсиите”.

Една от мерките, които левицата ще
защитава в актуализацията, е данъчното
облекчение, което да се увеличи на 600
лв. за едно дете и 1 200 лв. за две деца,
заяви секретарят на ПГ на БСП Вяра
Емилова. Тя потвърди, че от 1 октомври
ще се преизчислят пенсиите със средно-
осигурителен доход към 2021 г.

Áúëãàðèòå ÷àêàò 6 ïúòè
ïî-äúëãî çà íîâè
ëåêàðñòâà îò ãåðìàíöèòå

ни направления, които подгот-
вят необходими за икономи-
ката ни специалисти. Най-го-
лямо повишение има в профе-
сионалните направления “Рас-
тениевъдство”, “Математика”,
“Животновъдство”, “Общо ин-
женерство”, “Машинно инже-
нерство”, “Материали и мате-
риалознание”, “Енергетика” и
“Комуникационна и ком-
пютърна техника”.

средства. В Германия
например едва 13 от
всички 160 одобрени ле-
карства не са достъпни
за болните, а в България
пациентите нямат до-
стъп до 111 нови меди-
камента.

Участниците във
форума припомниха, че
в периода 2017-2020 г.
са одобрени за употре-
ба 41 онкологични ле-
карства в Европа. Към
1 януари т.г. всички те
са достъпни за пациен-
тите в Германия, в Ита-
лия са 37, а в България
са само 17.

Годишно около 30
нови лекарства стават
достъпни за български-
те пациенти, а бюджет-
ното им въздействие в
първата година спада от
46 млн. лв. през 2020 г.
на 22 млн. лв. през 2021
г., което е едва 1,05% от
бюджета на НЗОК за
лекарства през 2021 г.

Анализаторите са ка-
тегорични, че увеличени-
ето от 7,4% на бюджета
на НЗОК за лекарства за
2022 г. спрямо м.г. е не-
достатъчно за покрива-
не на нарастващите нет-
ни плащания на касата.

Áúëãàðèÿ ñå ïîêëîíè
ïðåä ïîäâèãà íà Áîòåâ

За две минути вчера цяла България
замря под воя на сирените в памет на
подвига на Христо Ботев и загиналите
за свободата.

С традиционното всенародно покло-
нение на връх Околчица във Врачанския
Балкан бе отбелязан Денят на Ботев, там
бяха премиерът Кирил Петков и вице-
премиерът и министър на икономиката
Корнелия Нинова.

Почитта си към революционера изра-
зи Корнелия Нинова. “Поклон пред геро-
изма на Ботев, четниците му и хилядите,
загинали за свободата и достойнството
на българския народ. За краткия си жи-
вот Ботев оставя вечна диря в историята
на Отечеството ни. Тази диря винаги ще
бъде извор на родолюбие и гордост за
поколения българи. Днес на връх Окол-
чица признателно свеждаме глава пред
героите, които никога няма да бъдат за-
бравени”, заяви тя.

Нинова поздрави и участниците в
похода Козлодуй-Околчица. “Някога като
дете участвах в него и знам колко е вълну-
ващо да вървиш по стъпките на онази
шепа хора, саможертвали се за Бълга-
рия”, сподели тя пред младежи, дошли за
всенародното поклонение на историчес-
ката местност. Министър Нинова отпра-
ви и апел към младите хора да помнят и
да почитат подвига на героите, дали жи-
вота си за нашата свобода. По-късно
Нинова участва във военния ритуал пред
паметника на върха и поднесе венец.

Във Враца тържественият митинг-

проверка се състоя предишната вечер
на централния площад  пред паметни-
ка на Войводата. Там бе и президентът
Румен Радев.

В пространството пред паметника
на Васил Левски в София се проведе
четене на творби на Ботев. Третото
издание “В пантеона на свободата” е
израз на всенародната почит, проник-
ване в същността на българското.

Корнелия Нинова поздрави участниците
в похода от Козлодуй до Околчица

СНИМКА БТА

С военен ритуал в родния град
на Христо Ботев Калофер започна
възпоменателното отбелязване
на 146 години от гибелта на поета
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“ ЦИТАТ НА ДЕНЯ

Георги Свиленски

Êîãàòî íå ñå êðàäå,
èìà ïàðè çà ïåíñèè,
çà ñîöèàëíè ïëàùàíèÿ,
çà èíôðàñòðóêòóðà

Буферният център в
Елхово беше затворен
вчера, защото няма
нужда от него, а за три-
аж ще се използва база-
та в Сарафово. Това за-
яви вицепремиерът Ка-
лина Костантинова по
време на изслушването
в парламента. Тя тряб-
ваше да обясни решени-
ето на кабинета за пре-
кратяването на плана за
разселването на бежан-
ците. Депутатите от

Гласуването само с машини
води до ниска избирателна ак-
тивност и делегитимация, заяви
зам.-председателят на ПГ “БСП
за Блъгария” Филип Попов в
радио интервю. Той изрази уве-
реност, че следващата седмица
законопроектът на БСП за гла-
суване и с хартиени бюлетини
ще влезе в правната комисия.
Предложението ни е продикту-
вано от исторически ниската
избирателна активност на по-
следния вот, обясни Попов. Спо-
ред него независимо от сериоз-
ната разяснителна кампания ог-
ромна част от хората се страху-
ват от машините и не са гласува-
ли. Попов поясни, че не става
въпрос за изборните резултати
на БСП или на друга политиче-
ска сила. Той подчерта, че само
машинното гласуване е довело до

Ожесточен спор се зави-
хри вчера в пленарната зала
допустимо ли е депутатите
да предлагат изменение на
Закона за държавния бюд-
жет. Дискусията се разрази
по повод внесения от ИТН
законопроект за промени,
свързани с атестацията на
преподавателите във ВУЗ.
През февруари бяха гласу-
вани 20 млн. лв. за увеличе-
ние на заплатите, но спо-
ред Ива Митева от партия-
та на Слави Трифонов те не
могат да бъдат усвоени за-
ради методиката на атеста-
ция, определена с акт на
МС.

От БСП, ПП и ДБ бяха
категорични, че изменение-

ФИЛИП ПОПОВ:

Ñàìî ìàøèííîòî
ãëàñóâàíå âîäè äî íèñêà
èçáèðàòåëíà àêòèâíîñò

Ñïîð â ÍÑ äîïóñòèìî ëè å
äåïóòàòè äà ïðîìåíÿò Çàêîíà
çà äúðæàâíèÿ áþäæåò

спад на около 600 хил. души,
които не са гласували.

Попов уточни, че предложе-
нията на социалистите за проме-
ни в ИК са минали през коалици-
онен съвет, но към този момент
не намират подкрепа. Въвежда-
нето на машинно и хартиено ал-
тернативно гласуване не е част
от нашето споразумение, но вся-
ка партия има своето право да
внася законопроекти, така че ние
не сме нарушили коалиционното
споразумение, твърди Попов.

“Към настоящия момент не
сме обсъждали предложения за
промени в Закона за референ-
думите. БСП винаги би се вклю-
чила в такава инициатива и
трудно би могло да се отговори
едностранчиво дали този закон
има нужда от изменения”, смя-
та Попов.

Юлия ИВАНОВА

то в Закона за държавния
бюджет не е допустимо да
се прави от депутати, защо-
то предстои актуализиране-
то му и с него проблемът
със средствата за препода-
вателите ще се разреши.

Според зам.-председате-
ля на ПГ Филип Попов по
този начин се нарушават
Конституцията и правил-
никът на НС. Той поиска
точката да отпадне,  но
предложението му не беше
прието. Председателят на
ПГ “БСП за България” Ге-
орги Свиленски заяви, че не
е трябвало да допускат раз-
глеждането на заканопроек-
та в пленарната зала. Той
коментира, че за първи път
от 30 години се случва да
се внесе подобно предложе-
ние. “Правите прецедент.
Ние, като опозиция, също

сме се опитвали да проме-
няме бюджета, но сме го
правели, спазвайки Консти-
туцията и законите. Внася-
ли сме проект на решение,
с което задължаваме МС да
внесе изменение и допълне-
ние на Закона за държавния
бюджет, касаещ еди-кой си
сектор”, поясни Свиленски.
Той подчерта, че социалис-
тите са “за” тези пари да
отидат при преподаватели-
те и че това ще стане с ак-
туализацията на бюджета,
която влиза за обсъждане в
парламента идния понедел-
ник.

След повече от 3 часа
дебати обаче предложени-
ето на ИТН не беше гласу-
вано поради липса на кво-
рум. Проверката показа, че
в залата има едва 104 де-
путати.

Çàòâîðèõà áóôåðíèÿ öåíòúð â Åëõîâî
Предизвикателство е за 3 дни да се подслонят 60 000 души, заяви Калина Кностантинова

Юлия КУЛИНСКА

ГЕРБ я посрещнаха с
листове с надпис “Ос-
тавка!”. Бившите управ-
ляващи бяха най-актив-
ни и в задаването на
въпроси.

Константинова уточ-
ни, че към момента в
Елхово има около 200
човека и не вижда преч-
ка те да бъдат настане-
ни в държавни бази. В
отговор на въпрос тя
уточни, че станциите
на НОИ не са в про-
грамата. Вицепреми-
ерът обясни, че наста-
няването в държавни
бази става с решение

на правителството и
със заповеди на ресор-
ните министри. Вярвам,
че държавните служите-
ли ще намерят в сърце-
то си съпричастност и
алтернативни варианти
за почивка, коментира
Константинова. По ду-
мите й огромно предиз-
викателство е за 3 дни
да се подслонят 60 000
души. “Преди това да се
случи, направихме ди-
гитална платформа, ко-
ято позволяваше на хо-
рата да си попълнят
данните онлайн и да ни
изпратят информация,

свързана със  семейст-
вото, децата, здраво-
словното състояние,
професия и други по-
дробности, с които ис-
кахме да се съобразим.
Целта беше въз основа
на отговорите да се из-
бере най-подходящото
място за настаняване”,
обясни Константинова.

“Подобен процес се
случва на всяка евро-
пейска граница. Преме-
стват се в буферни цен-
трове, където да се оце-
нят нуждите, и след
това настаняване. Ре-
зултатите сочат, че в

момента имаме под 500
човека в буферни цент-
рове и 3000 настанени
в бази. В хотелите са
настанени над 12 000
души. Бежанците, за ко-
ито ГЕРБ носеше отго-
ворност, живяха години
наред в центрове от
този тип в далеч по-
лоши условия, така че
отказвам точно от тях
да получавам уроци по
хуманност”, поясни
Константинова. Над
4000 украинци вече
работят у нас, над 300
украински деца посеща-
ват училище, а други

над 1500 са подали за-
явления за новата учеб-
на година, съобщи тя.

“От 150 млн. лв. за
справяне с бежанската
криза са изхарчени 52
млн. за април през сред-
ства за хотелите. В
петък са заделени 12
млн. за БЧК, областни
управи и МС за буфер-
ни зони”, отчете Кон-
стантинова. Тя се изви-
ни на българските и ук-
раински граждани, кои-
то са се почувствали за-
сегнати от думите й по
време на видеообръще-
нието.

Докладът за ревизията в
градската организация на БСП
в Пловдив е готов, но ще бъде
оповестен публично след като
партийните органи се запозна-
ят с него, съобщи вчера на пре-
сконференция зам.-председате-
лят на партията Атанас Зафи-
ров, който е ръководител на
работната група, назначена с
решение на НС за ръководст-
во на ГС на левицата в Плов-
див. Проверката показва, че
членовете организацията са на-
малели от 2500 на 1900. Зафи-
ров отправи апел към кмета
Здравко Димитров и към МВР
да окажат пълно съдействие на

Ãîòîâ å äîêëàäúò çà ñúñòîÿíèåòî
íà îðãàíèçàöèÿòà íà ÁÑÏ â Ïëîâäèâ

хората, които представляват
партийната организация. Той
призова държавните органи да
си изпълнят функциите, за да
няма срамни сцени.

Решенията на пленума на
БСП не могат да бъдат
изпълнявани поради своеволия
на бившите ръководни фигури
на структурата в партията, оп-
лакаха се социалистите. Един-
ствените, които могат да пред-
ставляват БСП пред институ-
циите, са доц. Георги Йорда-
нов и Калин Милчев, каза де-
путатът Иван Петков. Работ-
ната група очаква да бъдат
предадени ключовете от пар-

тийните клубове в “Тракия”,
“Южен” и “Северен”. До 30
юни трябва да приключат
събранията на ОПО, до 15 юли
- районните конференции, а до
17 юли - градската конферен-
ция за избор на председател и
членове на ГС и на градската
контролна комисия.

Предстоящата изборна
кампания е абсолютно наложи-
телна, с тези действия не уни-
щожаваме, а ще заздравим
градската партийна организа-
ция, заяви членът на ГС на
БСП Костадин Арнаудов.
“Ръководството на партията в
Пловдив не пожела да участва

в предизборната кампания, не
искаха да подреждат листите.
Искаме да върнем доверието в
пловдивската градска органи-
зация. Искаме да скъсаме с
един човек, който няма нищо
общо с партията и който 10 г.
се осребрява на наш гръб”,
поясни Арнаудов.
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Òîïëîôèêàöèèòå íåäîâîëíè
îò ÊÅÂÐ çà öåíàòà íà ïàðíîòî
Топлоенергията поскъпва с близо 40% от юли, токът - с 3%

Почти вички топлофикацион-
ни дружества не се съгласиха с
предвиденото от Комисията за
енергийно и водно регулиране
(КЕВР) увеличение на топлин-
ната енергия средно с 39,26%
за цялата страна от 1 юли. Това
стана ясно по време на откри-
тото заседание вчера. Предлага-
ната от регулатора промяна е
значително по-ниска от искани-
ята на дружествата за увеличе-
ние средно със 123,58%.

Всички топлофикационни
дружества подадоха заявления с
искане за ръст на цените между
150 и 300%. КЕВР разгледа
предложенията и намери за ос-
нователно увеличение между
100 и 120% поради четирикрат-
ното повишаване на цената на
природния газ. За да няма такъв
“шок” на цените за битовите по-
требители, бяха намерени резер-
ви чрез Фонда за енергийна си-
гурност. Той ще компенсира
това увеличение и ще го сведе
до 39%, посочи председателят
на КЕВР Станислав Тодоров.
Той поясни, че КЕВР определя
пределни цени, но всяка топло-
фикация може да приеме търгов-
ска политика, която е съобразе-
на с нейните интереси и със со-
циалната поносимост.

За битовите потребители на
“Топлофикация София” ЕАД
цената ще бъде 136,82 лв. за
мегаватчас при сегашна цена
98,48 лв. за мегаватчас, което е
повишение с 38,93%. Потреби-
телите на “ЕВН България Топ-
лофикация” ЕАД в Пловдив ще
заплащат цена от 122,80 лв. за

Увеличената квота на АЕЦ “Козлодуй” за регулирания
пазар (от 20% на 30%) няма да ощети свободния пазар,
коментираха експертите от КЕВР. От регулатора увеличиха
квотата на ядрената централа в микса, за да могат да огра-
ничат ръста на цената за бита. Така електроенергията ще
поскъпне средно с около 3% от 1 юли. Допълнително отпа-
дат и премиите за почти всички ВЕИ производители, уточни
Станислав Тодоров.

СНИМКИ БТА

Окончателните цени за новия ценови период ще бъдат
приети на закрито заседание на КЕВР на 1 юли

Еврото може да се приеме в Бълга-
рия от началото на 2024 г., но трябва да
се направят промени в над 100 закона,
включително и в закона за БНБ. Това
заяви вицепремиерът и финансов ми-
нистър Асен Василев пред депутатите
от парламентарната бюджетна комисия.
Той изрази мнение, че инфлацията в
крайна сметка няма да се окаже про-
блем за нашата страна. В момента тя е
висока заради цената на енергоносите-
лите и храните, които у нас имат по-
голяма тежест в потребителската кош-
ница в сравнение с другите страни в
Евросъюза, коментира Василев.

Депутатът от БСП проф. Румен Гечев
определи като циничен начина, по който
е подготвен докладът на Европейската
комисия за готовността на нашата страна
да приеме еврото през 2024 г. Според

Êâîòàòà íà „Êîçëîäóé”
çà áèòà íå îùåòÿâà ïàçàðà

мегаватчас при сегашна цена
99,55 лв. за мегаватчас, което е
ръст с 23,26 на сто. Цената на
“Веолия Енерджи Варна” ЕАД
се увеличава с 30,66% и става
128,43 лв. за мегаватчас при
сегашна цена 98,29 лв.

Основните причини за пред-
лаганото поскъпване на топлин-
ната енергия са четирикратно
увеличените цени на газа и двой-
ният ръст на въглеродните еми-
сии, обясняват от КЕВР. Тези
разходи имат най-голям дял като
влияние върху крайните цени.

За дружествата в цялата страна
тези два компонента представ-
ляват средно 80% от техните
разходи за производство на топ-
линна енергия.

Цените на въглеродните еми-
сии през изминалия едногоди-
шен период от 1 юли 2021 г.
също нараснаха със 79,02% - от
51 евро на тон на 1 юли 2021 г.
до 91,30 евро на тон към 1 юли
2022 г. Това допълнително уве-
личава разходите на дружества-
та, което следва бъде отчетено в
цените на топлинната енергия,

220 млн. лв. за периода декември
2021-април 2022 г., топлофика-
циите са натрупали допълните-
лен дефицит от разходи за газ
над 500 млн. лв. Само за “Топло-
фикация София” натрупаният
дефицит през изминалия период
е в размер на около 350 млн. лв.,
посочиха от КЕВР. Окончател-
ните цени за новия ценови пе-
риод ще бъдат приети на закри-
то заседание на КЕВР на 1 юли.
Станислав Тодоров съобщи
също, че средното увеличение
на цените на електроенергията
за бита от 1 юли, дори и след
изразените резерви от страна на
електроразпределителните дру-
жества, ще бъде в рамките на 3
процента за новия регулаторен
период. За клиентите на “Елек-
трохолд Продажби” (ЧЕЗ) раз-
четите сочат увеличение с 2,39
процента, за “ЕВН България
Електроснабдяване” - с 3,46 на
сто, за клиентите на “ЕНЕРГО-
ПРО Продажби” - с 4,56 про-
цента. В тези цени са включени
цената на електроенергията и
цените за мрежовите услуги.

допълват от регулатора.
Въпреки предоставените от

правителството компенсации за
природен газ в общ размер над

Гечев неприемливо е държави с по-лоши
макроикономически показатели да крити-
куват България, че не отговаря на крите-
риите за влизане в еврозоната. Според Ру-
мен Гечев е много важно да се изпълнява
програмата за капиталови разходи.

Вчера дeпyтaтитe в Koмиcиятa пo
бюджeт и финaнcи oтлoжиxa глacyвaнeтo
нa пpeдлoжeниeтo нa “Имa тaкъв нapoд”
дa ce зaбaви плaнът зa пpиeмaнe нa eвpoтo.
Toвa бe пpeдлoжeнo oт Kиpил Aнaниeв
(ГEPБ), a фopмaлнaтa пpичинa e дa ce
пoкaнят пpeдcтaвитeлитe нa вcички
зaинтepecoвaни cтpaни, включитeлнo БHБ.

България все още не изпълнява две
от изискванията за присъединяване
към еврозоната, отчете ЕК, съобщи по-
рано БТА. Нашата страна не отговаря
на показателите за стабилност на це-
ните и за законодателство, изцяло съо-

Ïðîìåíÿìå 100 çàêîíà çàðàäè åâðîòî

Актуализацията на държавния бюджет ще бъде внесена в парламента
следващата седмица, каза Василев. С актуализацията ще се обособи допълни-
телен фонд от 400 млн. лева за общините. С тези пари ще се финансират
техни готови проекти за ВиК, улично осветление и ремонт на пътища.

Âíàñÿò àêòóàëèçàöèÿòà
íà áþäæåòà â ïàðëàìåíòà
ñëåäâàùàòà ñåäìèöà

бразено с правилата на ЕС.
Комисията пояснява, че у нас инфла-

цията на потребителските цени е нерав-
номерна. Отчита се, че най-новите данни
за нашата страна показват висока инфла-
ция, причинена от ръста на цените на
енергията. Очакванията са в следващия
доклад догодина да се отчете положител-
на промяна, защото инфлационният на-
тиск се приема за временен и се пре-
движда да спадне чувствително. По тази
причина няма очаквания за допълнител-
но забавяне на нашата страна по пътя
към въвеждането на еврото.

ЕК отбелязва, че присъединяване-
то към еврозоната е част от задълже-
нията, които държавите от ЕС са при-

ели, за да се присъединят към общ-
ността (без Дания). Комисията дава
оценка, че Хърватия е готова да въве-
де еврото от 1 януари догодина.
Преди това се очаква необходимото
одобрение от Европейския съвет и
от Европейския парламент в края
на юни и началото на юли. Хърва-
тия се присъедини към ЕС през
2013 г. и заедно с България влезе в
т.нар. чакалня на еврозоната през
юли 2020 г. За хърватската иконо-
мика се отчита, че е малка и добре
вписана в европейската, както и
че банките са собственост основ-
но на дружества в големи държа-
ви от еврозоната. В доклада се
посочва, че Швеция, Румъния,
Полша, Унгария и Чехия също
още не отговорят на изисквани-
ята за приемане в еврозоната.

Асен Василев
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ОБЯВА
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Õ»≈ Õ¿ Œ¡Ÿ ”—“–Œ…—“¬≈Õ œÀ¿Õ Õ¿ Œ¡Ÿ»Õ¿ ’¿–Ã¿ÕÀ» (»Œ”œ)

— –Â¯ÂÌËÂ π 488 Ì‡ Œ·˘ËÌÒÍË Ò˙‚ÂÚ - ’‡Ï‡ÌÎË, ÔËÂÚÓ Ì‡ Á‡ÒÂ‰‡ÌËÂ ÓÚ 20.04.2022
„. ‚ œÓÚÓÍÓÎ π 31, Â ‡ÁÂ¯ÂÌÓ ËÁ‡·ÓÚ‚‡ÌÂÚÓ Ì‡ ÔÓÂÍÚ Á‡ ËÁÏÂÌÂÌËÂ Ì‡ Œ·˘ ÛÒÚÓÈÒÚ‚ÂÌ
ÔÎ‡Ì (Œ”œ) Ì‡ Œ·˘ËÌ‡ ’‡Ï‡ÌÎË Á‡ Â‡ÎËÁ‡ˆËˇÚ‡ Ì‡ ËÌ‚ÂÒÚËˆËÓÌÌÓ Ì‡ÏÂÂÌËÂ, Ò‚˙Á‡ÌÓ Ò
ËÁ„‡Ê‰‡ÌÂÚÓ Ì‡ ÙÓÚÓ‚ÓÎÚ‡Ë˜ÂÌ Ô‡Í, Á‡Â‰ÌÓ Ò ÔËÎÂÊ‡˘‡Ú‡ ÏÛ ÚÂıÌË˜ÂÒÍ‡ ËÌÙ‡ÒÚÛÍÚÛ‡ Á‡
‚˙ÁÍ‡Ú‡ ÏÛ Í˙Ï ÂÎÂÍÚÓÔÂÌÓÒÌ‡Ú‡ ÏÂÊ‡, ‚ÍÎ˛˜ËÚÂÎÌÓ Ë ÔÓ‚Ë¯‡‚‡˘‡ ÔÓ‰ÒÚ‡ÌˆËˇ.
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Ðåïóáëèêà Ñåâåðíà Ìàêåäîíèÿ
íè èçíóäâà ñ Ôðàíöèÿ
В Скопие твърдят, че Париж имал предложение как София да вдигне ветото

Президентът на РС Маке-
дония Стево Пендаровски
призна, че има френско пред-
ложение за уреждане на спо-
ра между София и Скопие,
предаде БНР.

Същото призна във Фейс-
бук и външният министър
Буяр Османи. Понеже Фран-
ция е ротационен председа-
тел на Съвета на Европейския
съюз, Османи изтъкна, че
всички включени в процеса
държави дават максимален
тласък да се сложи предложе-

ние на масата на преговори,
за да бъде вдигнато българ-
ското вето.

Проактивната политика на
Париж е добре дошла и би
могла да допринесе за нами-
рането на решение, което да
помогне страната да започне
по-бързо преговори за при-
съединяване към ЕС. Това за-
явиха от кабинета на прези-
дента на РС Македония Сте-
во Пендаровски във връзка с
новото предложение на Фран-
ция за решаване на спора

между София и Скопие. По
въпроса за включването на
българските предложения в
преговорната рамка позиция-
та на Пендаровски е, че спря-
мо РС Македония не бива да
се допуска прецедент и в пре-
говорната рамка да не бъдат
включени въпроси на иден-
тичността и въпроси, които
не са част от европейското
законодателство.

БГНЕС вече съобщи, че на
последния коалиционен
съвет на 27 май е обсъждана

обща визита на президента,
премиера и външния ни ми-
нистър във Франция. Според
участници в коалиционния
съвет там се очаквало да бъде
одобрено предложение на
президента Еманюел Макрон
да се вдигне ветото върху за-
почване на преговорите на
РСМ за членство в ЕС.

Премиерът Кирил Петков
в сряда нито потвърди, нито
отрече информацията, че се
подготвя негова визита в Па-
риж.

Óíãàðèÿ ïàê áëîêèðà
ïåòðîëíîòî åìáàðãî

Президентът Румен Радев
отхвърли възможността да
участва в такава среща.

“Няма напредък по откри-
тите въпроси между София
и Скопие, затова няма усло-
вия за моя визита в Париж
при президента Макрон. Ис-
кам да видя реални резулта-
ти. Оценявам ангажираност-
та и усилията на нашите ев-
ропейски партньори”, каза
Радев.

Коментар на стр. 6

Румънското правител-
ство приема извънредно
постановление за отпуска-
не през месец юли на фи-
нансова помощ в размер на
700 леи (141,68 евро) за
пенсионерите, чиито ме-
сечни доходи са до 2000
леи (404,79), съобщава Ад-
жерпрес. Според министъ-

СНИМКА БТА

Двама чилийски полицаи лежат на тротоара, след като бяха
нападнати от студенти пред президентския дворец Ла Монеда
в Сантяго. Те протестираха в деня, в който Габриел Борич
произнася първото си годишно обръщение като президент. Учащите
се искат безплатно образование, справедливи цени за транспорт,
повече ваучери за храна и отмяна на студентските дългове

ра на труда Мариус Будъй
около 3,2 милиона пенси-
онери в страната ще се
възползват от тази едно-
кратна помощ. Тя ще им
бъде преведена заедно с
пенсията през юли.

Мярката е част от
програмата “Подкрепа за
Румъния”, която е на

обща стойност 17,3 ми-
лиарда леи (близо 3,5
млрд. евро), и включва
редица икономически
мерки в подкрепа на на-
селението, малките и
средните предприятия в
хранително-вкусовата
промишленост и земедел-
ските производители.

Ðóìúíèÿ ïîäïîìàãà
áåäíèòå ïåíñèîíåðè

Будапеща изненадващо поиска изваж-
дане на руския патриарх Кирил от санк-
ционния списък и удължаване до три
години, вместо договорените 6 месеца,
на срока, през който дериватите на ру-
ския петрол да се реекспортират за тре-
ти страни.

ЕС одобри тази седмица шестия па-
кет санкции срещу Русия, който включ-
ва ембарго върху нейния петрол. Това
политическо решение трябва да бъде

оформено в юридическа рамка, което се
опитали да направят в сряда посланици-
те на страните членки. Именно на тях-
ната среща Унгария предяви новите си
искания. Предстоеше в четвъртък посла-
ниците да се съберат наново в Люксем-
бург, за да направят нов опит да постиг-
нат споразумение. Западът смята патри-
арх Кирил за “един от главните
привърженици на руската военна агре-
сия срещу Украйна”.

ÍÀÒÎ íÿìà äà ñå
íàìåñâà â Óêðàéíà

НАТО няма да се
намесва в настоящия
конфликт в Украйна,
тази позиция на алиан-
са ще остане непроме-
нена. Това обяви на
среща във Вашингтон с
група писатели посто-
янната представителка
на САЩ в НАТО Джу-
лиан Смит, предаде
ТАСС.

Украйна даде увере-

ния на САЩ, че няма да
използва предоставени-
те й американски реак-
тивни системи за залпо-
во изстрелване срещу
територията на Русия,
и Вашингтон има дове-
рие на Киев. Това заяви
държавният секретар на
САЩ Антъни Блинкен
на съвместна прескон-
ференция с генсека на
НАТО Йенс Столтен-

берг. Президентът Джо
Байдън обяви в сряда
нов пакет оръжейна по-
мощ за Украйна, който
включва въпросните ра-
кетни системи.

В Донбас руските
войски насочват на-
стъплението си към
Славянск и Крама-
торск, след като почти
са превзели Северодо-
нецк.
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Скопски шмекерлъци

Казано на футболен
език, РС Македония се
опитва да надиграе наше-
то вето за еврочленство-
то й в последните минути
на мача и с тайна надеж-
да за съдийско рамо. Така
може да се оцени пусна-
тата от президента Стево
Пендаровски новина, че
има френско предложе-
ние за уреждане на спора
между София и Скопие.
И се очаквало до края на
юни водещите политици
от двете страни да кацнат
в Париж, където под одо-

брителния поглед на пре-
зидента Еманюел Макрон
да си стиснат ръцете за
отпадането на българско-
то вето. До края на юни,
защото тогава изтича
френското ротационно
председателство на Съве-
та на ЕС.

Само преди дни Пен-
даровски призна пред
журналисти, че са все по-
малки шансовете Бълга-
рия да вдигне ветото
върху старта на присъе-
динителните преговори
на страната му с ЕС.
Конструкцията на поли-
тическата сцена у нас
била такава, че “утежня-
ва постигане на догово-
реност”. А и в страната
му било силно национа-
листическото крило, след
като и “72% от гражда-
ните са против компро-
мис с България, дори и
при гарантиране на иден-
тичността ни”, както се
изрази той.

И въпреки това Пен-

даровски пак пуска муха-
та за някакъв шанс срещу
българското вето. Дето се
казва, давещият и за слам-
ка се хваща.

Ясно е, че скопската
дипломация е работила
последните седмици и ме-
сеци, за да пусне такава
муха, но интересно защо
новината не излезе от Ели-
сейския дворец? Като по-
знаваме шмекерлъците
край Вардара, нищо чуд-
но Скопие да си е внуши-
ло, че ще финтира и рота-
ционния председател на
ЕС, поставяйки го пред
свършен факт - ще не ще,
сега Париж ще трябва да
притиска София. И току-
виж даде спорна дузпа за
РС Македония.

Макар да сме се на-
гледали на политическите
тарикатлъци на Скопие
спрямо нас, те продължа-
ват хем да ни забавляват,
хем и да ни гневят. Как
ли Пендаровски си пред-
ставя, че България ще кан-

ТЕЦ-ът като еничар
От стр. 1

Значи, докато биз-
несът и хората се чудят
откъде да намерят пари
в тази криза, за да си
вържат бюджетите,
само топлофикациите
мислят единствено за
собствените си сметки.
Докато държавата се
чуди откъде да намери
пари, за да помага на
всички и къса живо

месо от бюджетите на
всички сектори, за да
осигури поне малко
спокойствие за иконо-
миката и обществото,
ТЕЦ-овете са вгледани
в пъпа си и живеят с
идиотската надежда, че
някой ще им плаща три
пъти пода на миналого-
дишната сметка и тряб-
ва да е щастлив от този
факт.

Няма кой да им

потърси сметка, че не
изпълняват социалната
си функция и не са про-
сто бизнес. Всяка годи-
на те са пак затънали в
дългове и задължително
плашат с фалити.

Уморихме се от тази
игра. Откакто топлофи-
кациите работят на па-
зарен принцип, нито ра-
ботят на пазарен прин-
цип, нито станаха по-
икономични. Държавата

винаги им оправя баки-
ите, а те винаги висят
на държавния бюджет.
Защото няма как да са
естествени монополи,
няма как да има конку-
ренция и избор за кли-
ентите, така че просто
няма как да работят на
пазарен принцип. По-
евтино ще ни излиза
топлото, ако спрем с
тъпите пазарни въжде-
ления.

КОЛОНКАТА НА

Áîðáàòà íà äåñíèòå
ñ âÿòúðíè ìåëíèöè

През седмицата отново десните в парла-

мента смаяха света и българите. Вместо да

се занимават с решаването на реалните

многобройни проблеми на хората. Вместо да

вземат пример от БСП и да подпомагат

реално децата и родителите, като въвеж-

дане на безплатни детски ясли и градини,

или възрастните хора, или хората със за-

труднения, или малкия бизнес в задълбочава-

щата се икономическа несигурност.

Десницата ангажира Народното събра-

ние и народните представители с поредна

измислена пиар акция, свързана с битката

им с бившата Държавна сигурност и нейни-

те сътрудници. Не се възприе дългогодишно-

то предложение на БСП за закриването на

комисията за досиетата и предаването им

в архивите. И така, при криза, ще издържа-

ме с по 4 500 000 лв. всяка година комисия-

та, ще издържаме и 9-членното й ръковод-

ство, и общо 90 щатни служители.

И досегашният закон, въпреки разходва-

ните милиони и медийния шум, не реши ни-

какъв обществен проблем. И с нищо не до-

принесе за подобряване на обществено-поли-

тическия живот в България. Само незаслу-

жено опетни и охули достойни български

граждани, работили всеотдайно за проспе-

ритета на българския народ и за успешното

развитие на Народна република България.

Какъв е резултатът от гениалната зако-

нова промяна? ДБ мисли, че ще си вдигне рей-

тинга, за да прескочи 4-процентната бари-

ера. Но социологическите проучвания (и след

антируските им акции с цапане на паметни-

ци и наименуване на улици на “герои на Ук-

райна” като Степан Бандера и подобни) са

категорични, че са извън парламента и тен-

денцията им е на спад.

Граждани на вече преклонна възраст, ако

все пак решат да са кандидати за общински

съветници,  кмет на селище или друга

длъжност, ще бъдат отново проверени и от-

ново обявени за сътрудници.

Чиновниците в комисията ще получат от-

ново достатъчно работа, за да оправдаят

милионите левове разходи от държавни бю-

джет за “дейността си”.

Ако в това се изразява смисълът от поли-

тическата дейност на умните и красивите

и техните политически представители в XXI

век в европейска България - много точна и

правилна е оценката на огромното мнозин-

ство български граждани, които смятат, че

мястото на тази десница вече е извън българ-

ското Народно събрание. А там трябва да

бъдат избират истински социално ангажи-

рани и родолюбиви български граждани, кои-

то да поставят и решават истинските про-

блеми на мнозинството граждани!

Рано или късно българският народ ще

излъчи истински свои представители и те

ще закрият позорната комисия по досиета-

та и ще прекратят вече безсмислената й...

дейност!

диса в Париж, след като,
първо, парламентът не си
е променил позицията по
спора със Скопие и няма
никакви предпоставки
това да се случи до края
на френското председа-
телство? Как той си пред-
ставя, че в Париж наш
президент, премиер или
външен министър ще
вдигнат ветото на своя
глава, зад гърба на НС?
Или може би Пендаров-
ски мечтае да падне пра-
вителството в София, ко-
ето неизбежно ще се слу-
чи след предупреждение-
то на коалиционните
партньори в лицето на
БСП и ИТН, че при вди-
гане на ветото напускат
кабинета?

Май ще излязат криви
сметките на Скопие и със
съдията. Просто цялото
внимание на Макрон е
обърнато наистина на
Изток, но към войната в
Украйна, а не в ъгъла на
Балканите.

Юри МИХАЛКОВ

АНАТОЛИЙ СТАНКУЛОВ

КАРИКАТУРА НА ДЕНЯ
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Днес диктатурата, упражнявана над свободно
мислещите творци, е потресаваща, казва
председателят на Съюза на българските писатели На стр. 8

БОЯН АНГЕЛОВ е роден
на 27 август 1955 г. в
Панагюрище. Завършил е
философия и българска
филология в СУ “Св. Кли-
мент Охридски”. Работил
е като редактор и главен
редактор в столични
издания, в Министерство-
то на културата, в Коми-
тета за телевизия и радио.
Защитава докторат в
Института за философски
изследвания към БАН, а от
1998 до 2005 г. живее и
работи в Швейцария,
където завършва Академия
за педагогически науки с
признат докторат. Специ-
ализира и преподава в
областта на валдорфската
педагогика, историята на
философските системи и
социалната психология.
Автор e на над 30 стихо-
сбирки и други творби. От
края на 2012 г. е директор
на изд. “Български писа-
тел”, а от юни 2014 г. -
председател на Съюза на
българските писатели.
Носител е на национални
литературни награди, сред
които “Христо Смирнен-
ски” (2019), Вазовата
награда за 2021 г., а в
навечерието на 24 май бе
удостоен с орден “Св. св.
Кирил и Методий” -
огърлие, за особено значи-
мите му заслуги в област-
та на културата и изкуст-
вото.

Интервю на
Боян БОЙЧЕВ

БОЯН АНГЕЛОВ:

 Г-н Ангелов, по традиция в
навечерието на 24 май Съюзът
на българските писатели разда-
де своите годишни награди. Ще
разкажете ли на нашите чита-
тели за тях?

- Тези награди са може би най-
стародавните в страната ни. Иде-
ята е на проф. Иван Шишманов и
в началото са отличавани отделни
творби - разкази, стихове и т.н.
Постепенно започват да се на-
граждават книги. Важно е да от-
бележим, че и през Втората све-
товна война наложената практи-
ка не се променя. Ако обърнем
поглед назад, ще видим, че знако-
ви писатели и техните незабрави-
ми творби са получавали годиш-
ната награда на СБП. Ето защо
Управителният съвет на писател-
ския съюз счита връчването на
отличията за най-добра книга от
предходната година в различните
жанрове като разумна възмож-
ност да се даде обективна оценка
на случващото се в областта на
съвременното литературно твор-
чество.

Ръководството на СБП одоб-
рява докладчиците, които не
трябва да имат свои издадени
книги и които дават своите оцен-
ки, критики и предпочитания във
формата на обособени доклади.
Провеждаме и открити литера-
турни дискусии, на които всеки
автор може да изкаже своето
съгласие или несъгласие с доклад-
чиците и да сподели мнение за
общия литературен процес. До-
кладите от дискусията публику-
ваме в нашия литературен сед-
мичник “Словото днес”, който е
качен в сайта на СБП в PDF фор-
мат. Всичко, случило се по време
на литературната дискусия, може
да се прочете от заинтересовани-
те, независимо в кое кътче на
планетата се намират.

Друга важна особеност на го-
дишните съюзни награди е
възможността за тях да кандидат-
ства и писатели, които не са чле-
нове на СБП. Авторите или изда-
телствата, с чиято емблема изли-
зат книгите им, депозират по два
екземпляра от произведенията в
канцеларията на съюза не по-
късно от 15 януари. Задължител-
но условие е в издателското каре
на книгата да фигурира предход-
ната година. Депозираните книги
не се връщат, а се подаряват на
обществени, читалищни и училищ-
ни библиотеки в столицата и
страната.
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 Защо е важно да има
такива награди? И какво ни
казват те?

- Нашето разбиране за ли-
тературните награди е свърза-
но със стимулирането на
творческия процес. Те и
съществуващите литературни
конкурси дават гласност на
създаденото от утвърдени и
млади дарования. А награди-
те, свързани с имената на
български писатели, стават
неръкотворни паметници на
сътвореното от тях. За всич-
ко това определяща е заслу-
гата на десетките български
общини, чиито ръководства
оценяват важността на лите-
ратурното творчество и зна-
чимостта на писателите, ро-
дени там. Не мога да спомена
всички награди, защото са
десетки. В тях Съюзът на
българските писатели заема
особено място при определя-
не носителя на съответния
приз. А посланието на тези
награди е противовес на
всевъзможните опити за обез-
родяване на националната ни
идентичност, за обезличаване
на историята ни чрез натрап-
ване имената на шепа литера-
турстващи продажници, спон-
сорирани щедро от чуждо-
земни фондации и либералст-
ващи нихилисти.

Прави чест на НС на БСП,
че е инициатор и спомощест-
вовател на национални лите-
ратурни награди, свързани с
имената на Георги Кирков,
Христо Смирненски и Сте-
фан Продев. Жалко е, но е
факт спирането на междуна-
родните награди “Христо
Ботев” и “Никола Вапцаров”,
неглижирани от всички пра-
вителства, били на власт през
трите десетилетия българска
псевдодемокрация. А без Бо-
тевото слово родните лите-
ратура и публицистика са
пустеещи пустини, без сти-
ховете на Вапцаров отруде-
ните българи са нищо повече
от сираци на вечността.

 Накъде отива българ-
ската литература? И в
съзвучие ли е тя с пулса на

Корнелия Нинова връчва на Боян Ангелов
новоучредената национална литературна
награда “Христо Смирненски - 2019”

СНИМКИ ЛИЧЕН АРХИВ

Пред паметника на Георги Караславов в Първомай, 16 октомври 2021 г.

времето ни? Как се съхра-
нява такава традиция?

- Българската литература
е с хилядолетни традиции и
не изпитвам никакъв страх за
нейното бъдеще. Възмущава
ме настоящето, което под-
хранва словоблудствата, дава
възможност на литературни
пигмеи свободно да запълват
политкоректния телевизио-
нен ефир. Днес диктатурата,
упражнявана над свободно
мислещите писатели, е потре-
саваща. Тази диктатура не ги
допуска до медиите, защото
биха могли да нарушат ком-
форта на задокеанските кук-
ловоди. А честните писатели,
истинските и независими
творци, пишат за това, което

писатели прави това, което е
по силите му, за да съхранява
литературните традиции.

През есента ще честваме
75-годишнината от създава-
нето на съюзното издателст-
во “Български писател”. То е
свило до минимум обема си,
но не е отшумяла славата му
на едно от най-престижните
издателства за българска ли-
тература с най-голям брой
депозирани книги в Конгрес-
ната библиотека на САЩ.
Макар и да е подложено на
нелоялна конкуренция от
множество частни издателст-
ва, за които книгата е нищо
повече от търговски обект.

В сайта на СБП публику-
ваме месечен литературен

фактори, но основният е при-
низяването на българското
образование, прогонването
на знакови писатели от учеб-
ните програми, чуждопо-
клонничеството и безпредел-
ният нихилизъм, обхванал
всички обществени слоеве.
Липсата на перспектива у
младите хора ги кара да
търсят друга ценностна сис-
тема, в която отечествената
любов и преклонението пред
миналото са понятия без
смисъл и съдържание. Забо-
гатяването на всяка цена и с
помощта на позволени и не-
позволени средства е станала
висша “морална” добродетел.
Защо му е тогава на човек да
чете?

 Има автори, които
постоянно са в светлината
на прожекторите, свирей-
ки на струните на антико-
мунизма и неолибералните
псевдоценности. В същото
време много стойностни
творби на други автори
така и не достигат до ши-
рокия кръг читатели. Как
може да се промени това?

- За такава промяна е не-
обходима воля от страна на
изпълнителната власт, но
признаци за такава не се на-
блюдават. Националният
ефир също е подложен на
строга и безскрупулна цен-
зура. Неолиберализмът е об-
лечен в тогата на интернаци-
оналния нихилизъм и приема
всичко, свързано с опазване-
то на традиционните ценнос-
ти като проява на антихуман-
ността.

В призивите за изгражда-
нето на отворено общество е
закодиран вълчият нрав на
интернационалния капитал,
за който националните държа-
ви представляват препятст-
вие към нови и необозрими
печалби за сметка на обикно-
вените хора. Ето защо тези
апологети на неолиберализма
се страхуват до ненавист от
свободните писатели, които
не продават идеалите си за
шепа сребърници.

 Пред какви предизви-
кателства е изправен СБП
днес?

- В настоящия момент
СБП има близо 850 редовни
членове. Възрастовата грани-
ца е от 21 до 101 години. Има
академици, професори, бивши

и настоящи дипломати, поли-
тици, учители, юристи, лека-
ри, икономисти. Има и писа-
тели на свободна практика.
Тази професионална творче-
ска гилдия навлиза в своята
110-годишнина и е най-ста-
рата писателска организация
в Европа. Редовен член е на
Европейската писателска
асоциация със седалище
Брюксел.

Предизвикателство е, че
държавата не подпомага фи-
нансово нито една от творче-
ските гилдии - писатели, ху-
дожници, артисти, музикан-
ти, композитори, филмови
дейци, журналисти... Все пак
това е интелектуалното бо-
гатство на нацията и е нужно
да се намери възможност за
финансова подкрепа на десет-
ките хиляди професионални
творци. Умерен оптимист
съм, че в обозримото бъдеще
ще се случи и това.

 Какво стана със Зако-
на за българския език? Май
няма политическа воля това
да се случи?

- Законът за защита и
употреба на българския
език, писменост и книжов-
ност е друга актуална тема.
Приемането му е заложено
в предизборната платформа
на БСП и въпреки яростна-
та съпротива от страна на
неолибералните псевдоде-
мократи, които не питаят
особена почит към българ-
ския език, трябва да се от-
стоява тази жизнена потреб-
ност за нашето общество.
Ние притежаваме светлина-
та на българската кирилица,
създадена за по-малко от
шест години от св. Климент
върху основата на сътворе-
ната от светите братя Кирил
и Методий глаголица. Но-
восъздадената азбука започ-
ва да се използва и от други
православни народи -
сръбския и руския. Неслу-
чайно руският учен акад.
Дмитрий Лихачов заявява, че
плътта на българската държа-
ва е създадена от Аспарух, а
нейният дух - от светите со-
лунски братя Кирил и Мето-
дий. Българското словесно
богатство е неизчерпаемо и
неизчислимо. Затова е нуж-
но да бъде защитено със за-
кон от вътрешни и външни
зложелатели.

Кметът на Панагюрище Никола Белишки
връчва Наградата “Любородие”
на Боян Ангелов, 20 април 2022 г.

чувстват и мислят. Все пак
съществуват все още трибу-
ни, където тези писатели мо-
гат да се изявяват.

Вестник “Словото днес”,
в. “Земя”, списанията “Везни”
и “Пламък” са такива изда-
ния. Искрено се надявам ли-
тературното приложение
“Пегас” на вестник ДУМА да
бъде възстановено, защото е
упование за писателите и
въобще за лявата интелиген-
ция. Съюзът на българските

календар, в който отбелязва-
ме юбилейни годишнини,
книжовни премиери, нацио-
нални и регионални тържест-
ва.

 Чете ли книги бълга-
ринът?

- По-възрастните поколе-
ния българи не са загубили
привързаността си към кни-
гата, докато при по-младите
нещата са доста драматични.
Това отстъпление от литера-
турата се дължи на много

Ìàéñòîðèòå...Ìàéñòîðèòå...Ìàéñòîðèòå...Ìàéñòîðèòå...Ìàéñòîðèòå...
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Звездите на фадото Камане
и Марио Лажиня ще бъдат
гости на Европейския музика-
лен фестивал 2022 в София. На
8 юни от 19,30 ч. те ще изне-
сат концерт в зала “България”
с репертоар от своя съвместен
албум “Aqui esta-se sossegado”
(“Тук е спокойно”), научи
ДУМА от Ирена Данкова.
Гласът и пианото на двамата
прочути музиканти синтезират
най-доброто от емблематичния
португалски жанр, разкривай-
ки тяхното майсторство, ха-
ризма и неподправена емоция.
Концертът включва 15 песни
от традиционния фадо репер-
тоар на Камане, както и автор-
ски композиции на Марио
Лажиня. Събитието се реали-
зира в партньорство с Порту-
галския културен център “Ка-
мойш” и посолството на Пор-
тугалия у нас по повод нацио-
налния празник на страната.

Камане е един от най-го-
лемите фадо изпълнители и
един от малкото мъже в жан-
ра, а блестящата му кариера
продължава вече няколко де-
сетилетия. Несравним с ни-

ГАСТРОЛ

Ïîðòóãàëñêî ôàäî çàâëàäÿâà Ñîôèÿ
ñ ãëàñà íà Êàìàíå è ïèàíèñòà Ìàðèî Ëàæèíÿ

СНИМКА “КАНТУС ФИРМУС”

Камане и Марио Лажиня

кой друг, гласът му съчетава
мекота и изразителност,
страст и сила.

Рожденото му име е Кар-
лош Мануел Моутиньо Пайва
душ Сантуш Дуарте. Започва
да пее на 7-годишна възраст,
почти случайно. Детето откри-
ва няколко плочи с фадо от
колекцията на своите родите-
ли, докато скучае вкъщи, зара-
ди заболяване от грип. Музи-
ката, която слуша през онези
дни, ще промени живота му

завинаги. Той харесва песните
и бързо започва да ги изпълня-
ва. Първоначално всичко е
повече за удоволствие, но в
крайна сметка Камане израс-
тва с тази музика и тя се
превръща в негова съдба. Ста-
ва популярен в Португалия
през 1979 г., след като печели
“Grande Noite do Fado” (“Ве-
ликата нощ на фадото”).

В търсене на свой стил,
Камане се запознава с Жозе
Марио Бранко - композитор,

издава албума “Infinito
Presente” (“Безкрайно насто-
яще”), като символ на жизне-
ността на тази музика.

Марио Лажиня е пианист
и композитор, който принад-
лежи към най-известните
португалски джаз музиканти.
Роден в Лисабон, той работи
с множество известни
изпълнители от своята роди-
на. Сред тях е португалската
джаз певица Мария Жоао, с
която записва няколко албу-
ма и концертира активно по
света. Пианистът има съвме-
стни проекти с Джулиан Ар-
гюел, Бернардо Сасети и Пе-
дро Бурместер. Авторските
композиции на Лажиня са по-
влияни от джаза и музиката
на африканския континент.
Класическата музика играе
значителна роля в подхода му
към пианото. През февруари
2022 г. излезе албумът му
“Jangada”, реализиран с Бер-
нардо Морейра (бас) и Але-
шандре Фразао (ударни). Еди-
найсетте пиеси на Марио Ла-
жиня от тази колекция демон-
стрират майсторство и бога-
то творческо въображение.

певец и продуцент, който има
ключова роля за неговата ка-
риера. През 1994 г. подписва
договор за записи с компания-
та “EMI”. С Бранко като про-
дуцент, той решава да запише
първия си албум на живо, ся-
каш пее във фадо клуб. “Uma
Noite de Fados” (“Една вечер
на фадото”) през 1995 г. пече-
ли признанието на критиката,
която вижда у младия певец
нова ярка фигура във фадото.

Концертите на Камане в
Португалия, Испания, Фран-
ция, Холандия и Белгия се
радват на огромен успех и
са разпродадени седмици
предварително. По-късно
той ще стане известен като
“принца на фадото”, и “най-
добрия фадо изпълнител след
Амалия Родригеш”. Певецът
оформя окончателно личния
си стил с албума “Na Linha
da Vida” (“По линията на
живота”), който издава три
години след първия. Камане
е приет положително както
от привържениците на тра-
диционното фадо, така и от
модернистите. През 2015 г.

Страницата подготви
Вилиана СЕМЕРДЖИЕВА

„Ìóçè íà âîäàòà” çà òðåòè ïúò
íà åçåðîòî Ïàí÷àðåâî

Езерното огледало
на Панчарево ще събе-
ре за трета поредна го-
дина емблематична му-
зика, ефирни гласове и
танцово вълшебство в
летния фестивал “Музи
на водата” в рамките
на 13-ото издание на
фестивала “Опера в
парка” под патронажа
на кмета на Столична-
та община. Идейният
замисъл на акад. Пла-
мен Карталов ще ни
направи съпричастни
към автентични летни
преживявания с опер-
ни шедьоври и балетна
класика от 9 юли до

Събитието е част от програмата на 13-ия летен фестивал „Опера в парка”,
който тази година е насочен изцяло към детската аудитория

4 септември на езеро-
то Панчарево.

Това лято предстоят
две премиери - на ро-
мантичната опера “Ле-
тящият холандец” от
Рихард Вагнер и балета
“Сън в лятна нощ” от
Феликс Менделсон Бар-
толди по едноименната
комедия на Уилям Шек-
спир.

Пълният спектър от
оперни представления
обхваща още “Жената
от езерото”, “Пепеляш-
ка”, “Кармен”, “Евгений
Онегин”, “Мадам Бътер-
флай”, балетите “Лебе-
дово езеро”, “Корсар” и

вървим успешно напред,
въпреки предизвикател-
ствата на времето.”

XIII Летен фестивал
“Опера в парка 2022”
ще се състои от 25 юни
до 31 юли. Представя-
нето на открито в есте-
ствената среда в парка
на Военната академия
“Г. С. Раковски” всяка
година привлича граж-
даните и гостите на сто-
лицата в едно културно
пространство от нов
тип. Особено важно за
нас е приобщаването на
детската публика към
ярки оперни образци,
посочват от Софийска-
та опера и балет.

Тази година програ-
мата в парка на Военна-
та академия е насочена
изцяло към децата. Те ще
могат да гледат “Вълшеб-
ната флейта” от Мо-
царт, “Хензел и Гретел”
от Хумпердинк, “Исто-
рия с патоци, мечо и
лиса” от Георги Костов,
Концерт за бебоци,
“Вълшебната гора” от
Юлия Кръстева, “Мечо
Пух” от Андрей Дрени-
ков, “Трите прасенца”
от Ал. Райчев, “Червена-
та шапчица” от Ал. Вла-
дигеров, “Шегобишко на
Острова на чудесата” от
Георги Костов.

 Летен фестивал “Опера в парка”

СНИМКИ СОФИЙСКА ОПЕРА И БАЛЕТ

“Лебедово езеро”

“Зорба Гъркът” и мю-
зикъла “Mamma mia!”.

В романтиката на
пламенен залез, езерни
води, жадувана духовна
наслада и музикален
триумф ви очакваме с
нетърпение около езер-
ното огледало на Пан-
чарево, готови да докос-
нем и най-тънките стру-
ни на душата, гласи по-
каната на Софийската
опера и балет. И доба-
вят: “Постиженията на
Софийската опера от-
давна са забелязани от
световната публика и
специализираната пре-
са. Нашата цел е да

“Mamma mia!”
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Всичко е в предизви-
кателството. Обичам да
работя с хартия, защото
хартията е по-своенра-
вен материал. Тя може
да бъде усуквана, прегъ-
вана, изрязвана, може да
бъде изключително ус-
тойчива и едновременно
с това много лесно да се
скъса. Което дава доста
възможности за творче-
ство. Така Велиана Си-
меонова обяснява свое-
то пристрастие към
създаването на фигури
от хартия по познатата
техника папие маше, но
в разновидност, прилага-
на от нея.

Класическото папие
маше се прави с хартия
и лепило, от които се
получава моделираща
маса. Тя също използва
лепило, но оформя фи-
гурите слой по слой, по-
средством наслояване на
хартия и лепило. Затова
те се изработват по-бав-
но, но стават по-здрави.
Изглеждат малко по-гру-
би, но и по-различни,
несъвършени. Имат вид,
по-близък до детското
творчество, обяснява
Велиана. Хартията тряб-
ва да е мека, фина целу-
лоза, за да е по-лесна и
податлива на оформяне.

В Деня на детото - на
1 юни, както ДУМА
писа, Велиана Симеоно-
ва откри в столичната
галерия “Лампион” сво-
ята нова изложба “При-

Âåëèàíà Ñèìåîíîâà
âàå ïðèêàçíè ãåðîè
îò õàðòèÿ
Неродена мома и Ламята съжителстват с Василиса
Премъдра и Гандалф в новата изложба на авторката
в столичната галерия „Лампион”

Íåñúâúðøåíñòâîòî íà äåòñêèòå ðèñóíêè
å íàé-àâòåíòè÷íèÿò ïîãëåä

 Вили, тази изложба
беше планирана за 2020 г., но
пандемията осуети и отло-
жи много събития. С какво
се занимавахте по време на
всеобщата изолация?

- Използвах времето да
работя над себе си. Изкарах

най-различни уъркшопи - по
илюстрация, смесени техни-
ки, древната японска техни-
ка на рисуване суми-е. Тя е
доста различна от това, кое-
то познаваме като форми на
изкуството, но ми допада,
защото е медитативна и
свързана с познанието. Учи-
телката ми Акеми Лукас-
Кошу продължава да прави
уъркшопи и аз участвам,
защото това е безкраен път,
който трябва да продължи
във времето. И постоянно
да се практикува.

 Вие организирате и

водите различни тематич-
ни работилници за деца.

- Да, тяхната идея и цел
е да развиват въображение-
то на децата - ако бъдат
насочвани правилно, могат
да постигнат много. Няма
всички да станат художни-
ци и скулптори, но те имат
способността да дават про-
стор на въображението си и
трябва да имат самочувст-
вието, че са творци. Някои
работилници бяха вдъхнове-
ни от българския фолклор и
обичаи, от възрожденските
къщи, приказни персонажи,

измисляхме истории...
Напътствах ги да нарисуват,
изрежат и раздвижат своите
дракони, еднорози и т.н. Ще
продължа с тези работилни-
ци, които насърчават твор-
чеството и мисленето у мал-
чуганите. Покрай моя син
установявам, че в училище
не се толерират децата, ко-
ито мислят и творят различ-
но и нестандартно, дори са
подложени на присмех от
съучениците си.

 А всъщност е важно
от най-ранна възраст да
ги подкрепяме да мечтаят,

да измислят истории, сме-
ло да претворяват фанта-
зиите си.

- Това помага на детето
да разбере, че може; стиму-
лира въображението му, не
го вкарва в модели, които се
налагат от реклами, телеви-
зия, кино и т.н. Много по-
лесно е да копираш, откол-
кото да създадеш нещо ново
и ако на едно дете от малко
покажеш, че автентичното е
хубаво, че не трябва да по-
втаря нечии модели и виж-
дания за света, то ще търси
начини да показва своя ми-
роглед. Няма правило, че
трябва да рисуваш перфект-
но, напротив, несъвършен-
ството на детските рисунки
е най-автентичният поглед.

СНИМКА ЯНА ЛОЗЕВА

СНИМКИ ЛИЧЕН АРХИВ

казни герои от близо и
далеч - продължението”.
Продължението е от
2019 г., когато на също-
то място тя показа
първата си колекция от
изящни приказни съще-
ства. Две от тях “госту-
ват” в днешната експо-
зиция с 22 миниатюри,
като намигване към пре-
дишната - Японската
принцеса и Щастливият
клоун.

Когато избира какви

нови фигурки за сътво-
ри, Вили се спира на
любимите приказни ге-
рои, които хората най-
много припознават като
свои фаворити, а поня-
кога виждат и себе си в
тях. Герои, които могат
да говорят и разказват,
дори когато са извън

контекста на историята.
Те са от различни етно-
си - не само най-класи-
ческите, например, дат-
ските на Андерсен или
френските на Шарл
Перо. Сред тях са и
българските Неродена
мома и Ламята, която
често присъства в наши

Вилиана СЕМЕРДЖИЕВА

приказки като негативен
герой. А Велиана я пред-
ставя като добродушно,
благородно същество.
Присъства Дяволчето
Фют, от руския фолклор
идва Василиса Премъ-
дра. До тях се нареждат
и малко по-съвремен-
ни образи - като
Г а н д а л ф ,
вълшебника
от епоса
на Тол-
к и н .
Пресъзда-
дени са и
герои на на-
шето време -
обикновени хора като
момиченцето от входа,
което обича да чете при-
казки за принцеси, насто-
ява да й се купуват
принцески аксесоари и
като порасне - да стане
принцеса. Това е идеа-
лен образ, много възви-

шен, който може да бъде
всеки от нас. Или пък ба-
бата, която води внуче-
то на училище - като се
намери подходящият
контекст, тя може да
стане главно действащо
лице в няколко истории,
смята Вили.

Светът на приказки-
те не оставя никого без-
различен. И малки, и го-
леми се вълнуват еднак-
во, когато се докоснат до
любими герои. По вре-
ме на първата ми излож-

ба най-мно-

го ме
впечатлиха

погледите на родители-
те. Наблюдавах как в
очите им се появява една

замечтаност, сякаш се
пренасят отново в дет-
ството и се докосват до
вълшебството на приказ-
ките, които са ги вълну-
вали като малки, разказ-
ва Велиана.

Често, още преди да
са напълно готови, твор-
бите й вече са намерили
своя нов собственик.
Затова в изложбата са
показани и фигури, при-
тежание на частни колек-
ционери от различни
краища на България,
Франция и Мароко. Ня-
кои изработва по
поръчка - те трябва да
се съхраняват в библио-
течка или витрина, защо-
то материалът е доста
нетраен, дори понякога
й ги носят за “ремонт”.
Получавала е поръчки

по снимка на човек да
създаде негова мини-

атюра - доста емо-
ционален подарък.
А фигурата, която
най-често е претво-
рявала по такъв
повод, е Малкият

принц - най-обичан,
асоциативен за повече-

то хора. Наскоро възра-
стна жена й поръчала да
направи Малкия принц,
който носи голям куфар.
В него било поставено
послание до малкото й
внуче, което да го отво-
ри и прочете, когато
порасне...
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Строежите продължават да изникват в зелени площи,
а Столичната община е безпомощна да реагира

Деси ВЕЛЕВА

Само през последните няколко месе-
ца се появиха четири-пет горещи точки
в различни части на града, в които соб-
ствениците на терени дадоха ясен знак,
че искат да строят. От своя страна,
жителите на района дадоха да се разбе-
ре, че няма да останат безмълвни и сми-
рени пред риска да останат без поред-
ните озеленени пространства.

Началото на годината бе ознамену-
вано от поредния протест на жителите
на кв. “Овча купел”. Той бе срещу за-
строяването на зелена площ в непо-
средствена близост до две от детските
градини в квартала - между ОДЗ 33
“Сребърни Звънчета”, 84 ОДЗ “Дете-
лина”, блок 39, блок 40, блок 41 и блок
23. Според инициативния комитет
“Овча Купел Дишай” там се предвиж-
дат 8-етажни блокове, които ще засен-
чат сградите на забавачките. Хората
се оплакаха и от влошаване на крайно
претоварената инфраструктура на
квартала. Те недоволстваха заради
промяната в устройствения план, ста-

Столичната община. За времето на
проверката строежът бе преустановен.

В ранната пролет и жители на сто-
личния квартал “Младост” скочиха за-
ради частен имот в зелена площ. Това
стана, след като той бе ограден.
Имотът се намира между 10 СУ и
жилищен блок. Общината е отказвала
няколко пъти разрешение за строеж.
Вероятно заради това собственикът
започна да отмъщава по нетрадицио-
нен начин - като уврежда дърветата в
имота. Орехи, ясен, смърчове си оти-
ват периодично и теренът бавно се
разчиства за строителство, смятат хо-

разност в действията или в документа-
цията. За хората обаче е факт, че рай-
онът им се презастроява и няма да
спрат да се борят срещу тази практи-
ка. Те бяха подкрепени и от столична-
та организация на БСП, която за поре-
ден път се обяви за запазването на
зелените площи в София.

Интересен е й случаят със статута
на територии около Боянското блато.
Там също излязоха протестиращи в
опит да го защитят. Оказа се, че то
попада в терен на частен инвеститор,
който е започнал да го насипва със
земна маса и да се гласи за строителст-
во. Вероятно вече една трета от площ-
та на блатото е заличена, територията
се съсипва от тежка техника, премахва
се растителност, земята се изравнява.

По документи блатото е реституи-
рано на частни лица като земеделска
земя, но реално никога не е било така-
ва. В района на Боянското блато са
наблюдавани над 110 вида птици, като
17 от тях са включени в Червената
книга на България.

Подобни абсурди не са един и два,
нито са нови. Те ще продължат да из-
скачат, докато не се тръгне в посока
защита на обществения интерес не
само на книга, но и с дела. Защото в
София вече стана рутинно да се гово-
ри за презастрояване и то да се осъще-
ствява на практика. Скоро ще спре да
е и мръсна дума. И ще стане обичайно
явление, ако ръководството на Столич-
ната община не се смени.

нала без тяхно знание, в която първо-
началните 4-етажни блокове са нарас-
нали на 8-етажни.

Частен имот, предвиден за застро-
яване, се оказа отново в центъра на
протест в София в края на март. По-
редната сбирка на недоволство бе от
хора от жк “Лагера” заради намерение
за строеж в междублоково простран-
ство до бл. 60. Теренът е станал част-
на собственост след заменка още през
2008 г. срещу няколко апартамента в
“Люлин”.

След бурна реакция от страна на
хората беше образувана преписка, а
проверката бе възложена на СДВР, Ре-
гионалната дирекция “Национален
строителен контрол” и Направление
“Архитектура и градоустройство” при

рата от района. Те вече не разчитат
общината да изпълни обещанието си
да отчужди имота въпреки заявките.

През май граждански вик срещу
презастрояването дойде от кв. “Обе-
ля”. Жителите му се обявиха срещу
изливането на бетон в междублоково
пространство до бл. 260. Теренът се
намира в непосредствена близост до
детска площадка и бе ограден за ня-
колко минути. Хората бяха възмуте-
ни, че по металната ограда бяха поста-
вени и лепенки с надпис за опасност
от високо напрежение.

Казусът там също не е нов, а още
през 2020 г. жителите успяха да спрат
временно строежа. През годините са
правени множество проверки, но нито
една не е установила незаконосъоб-

В началото на годината изтече срокът за отчуждаване на част от

частните имоти в София, които се намират в зелени площи и могат

да бъдат изкупени от Столичната община, за да запазят предназначе-

нието си. Отдавна е ясно, че над 500 частни терена попадат в

паркове и територии, предназначени за озеленяване. Те са както между

блоковете и в градинки, така и във важни територии като Южния

парк. За да бъдат изкупени, са нужни милиони, които няма как да се

осигурят наведнъж от общината. Изтичането на крайните срокове,

които вече дават възможност на собствениците да строят свободно

и законно, обаче не накара администрацията да се забърза по-сериозно.

Кметството като че ли се е примирило, че между блоковете ще се

появят още блокове, а част от градинките са обречени.

Така изглеждат по план двата високи блока
до детски градини в жк “Овча купел” Столичани събират подписка в защита на Боянското блато

Заграждението в кв. “Лагера” предизвика недоволството на жителите му

Зелена площ в кв. “Обеля”
осъмна наскоро с ограда
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Узрял ли е моментът за закон, който да
регламентира цялостно погребалните услуги?

невно получават сигнали от близки
на починали, които не успяват да ги
открият в регистрите.

Столичната полиция започна про-
верки в траурните агенции в търсене
на лицензи.

Грозен случай,
прецедент или...?

По-скоро - зловещ. Делото се води
от районната прокуратура, но е взето
на специален надзор.

По неофициална информация, Енев
извършвал тези нарушения от няколко
години. Кметският наместник на Кли-
сура Камелия Димитрова разказва
пред Нова телевизия, че Енев е имал и
служител, който копаел дупки за тела-
та и му плащал по 100 лв.

Недопустима дейност, която не
само е наказуема, но и обижда паметта
на покойниците (независимо дали са
самотници или имат заможни близки).
Тя е и неморална. Св. Григорий Пала-
ма, архиепископ Солунски, казва, че
“обожението на човека начева в ту-
кашния живот и завършва в бъдещия.
То не се отнася само до човешката
душа, но и до тялото му”.

У нас

Българинът дълбоко уважава памет-
та на покойниците си. Изпълнява хри-
стиянските погребални обичаи - пола-
гане в ковчег, погребване в земята и
даване на помени, възпоминания. От-
дава им почит и не само на трите го-
леми задушници -  Голяма, Черешова и
Архангелова, но и в други важни дни
посещава гробовете, поддържа ги чис-
ти. Е, нерядко сме свидетели и на об-
ратното - гробът почистен, но бок-
лукът, вместо в контейнера, е на пъте-
ката или върху съседния гроб. Свиде-
тели сме и на вандалски прояви.

И все пак, случаят от Клисура ни
направи свидетели не само на кощун-

ствено нехристиянско действие, но и
на закононарушение.

Каквото и да е наказанието на
Енев, няма гаранция, че някой няма да
се изкуши да повтори деянието.

В София

Гробищата и погребенията са ще-
котлива тема за много български об-
щини и по много причини.

В началото на май общинските
съветници Калоян Паргов от БСП,
Карлос Контрера от “Патриоти за
София” и Веселин Калановски от ДБ
представиха доклад, с който настояват
временна комисия на СОС с предмет
“Анализ на дейността на ОП “Гробищ-
ни паркове” да провери гробищата в
столицата. Причината са периодични-
те сигнали и оплаквания от граждани
за нередности и нарушения както от
служители на ОП “Гробищни парко-
ве”, така и от ръководството на пред-
приятието, обединяващо управление-
то на осемте парка. Имало е много-
кратни проверки, установявани са на-
рушения, нередности, неуредици и
пропуски в Наредбата за погребално-
обредната дейност и структурата на
общинското предприятие, но общин-
ските съветници не са видели резулта-
ти. От доклада става ясно, че и в мо-
мента има сигнали, че новото разши-
рение на Централните гробища е не-
регулирано, не е ясно как и по какви
процедури се извършва, кой е изпълни-
телят, защото, според доклада, няма
проведена процедура по ЗОП. Паргов
е категоричен, че Столичната община
отделя немалко средства всяка година
за тази дейност и трябва те да бъдат
разходвани разумно.

Подобно отношение от общински-
те власти към собствеността ясно по-
казва несправяне със стопанисването
й и контрола. Изглежда и като откро-
вена покана не само към вандализъм.

êàòî ìÿñòî çà æèâîò
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Българската общест-

веност бе потресена от
зловеща новина: телата на
седем плюс още шест души
бяха намерени заровени в
гориста местност близо до
Банкя - недалеч от недей-
стващи вече гробища на с.
Клисура. Криминалисти
работят по установяване-
то на самоличността на
труповете, чийто брой
продължава да расте.

Навярно стотици бъл-
гари, загубили през послед-
ните две години свои близ-
ки, се запитаха: “Дали
действително в урната,
която ми дадоха, бе прах-
та на моя близък?”, “Кой
ли беше в затворения за-
ради КОВИД-19 ковчег?”.
Починалите от КОВИД-19
бяха погребвани задължи-
телно в затворени ковче-
зи и подобни въпроси от
опечалените са логични.
Само че в конкретния
случай не е ясно дали за-
ровените (не погребани!)
тела са само от времето
на пандемията.

Страницата подготви
Аида ПАНИКЯН

Първите погребални агенции у нас бяха организирани
в началото на 90-те години. Сега има около 3 хиляди
погребални агенции, а в София - около 170.

В годините бяхме свидетели на не една и две тихи
и явни “войни” между погребални агенции в различни
градове. През декември 2019 г. за такава се заговори
в Стара Загора, когато се разменяха взаимни обвине-
ния за рушвети за информация за починали, докато в
това време общинската бе на ръба на фалита. Рекет и
палежи на катафалки имаше в Бургас в края на 2017 г.

Гробищата са били и са съществена
част не само от нашата, но и от европей-
ската и световната цивилизация. Те са не
само свещени и емоционални простран-
ства, независимо от изповядваната рели-
гия, но са и свидетели на местната исто-
рия. В този смисъл Еврокомисията смя-
та, че гробищата в различните градове на
Стария континент ясно разкриват тяхна-
та културна и религиозна идентичност.
“Ето защо е важно да разглеждаме гро-
бищата като места на живот!”

Публикация от ноември 2021 г. раз-
глежда гробищните паркове в Осло и в
Копенхаген като многофункционални об-
ществени пространства. Според автори-
те е необходим обществен дебат за бъде-
щето им като специален тип публични
пространства.

Гробищата и градините с крематори-
уми в Северна Европа обикновено са
проектирани (често от ландшафтен архи-
тект) и управлявани като “зелени прост-
ранства”, те са пейзажи (градини и пар-
кове), оформени в местен контекст като
културно наследство. Познавачите биха
подчертали, че обикновено в гробищата
в протестантски страни преобладават
дървета, храсти, цветя, трева, докато в
католически разчитат на твърди
повърхности... В повечето европейски
страни те са не само места за скърбене,
траур, почитане на паметта на мъртъвци-
те, но изпълняват социални и екологични
функции с разбирането, че гробището е

важен елемент
от природната система

на града и от културното и историческо-
то му наследство, показател за изповядва-
ните ценности на населението. Публика-
ция от март 2020 г. на автори от Варшав-
ския университет анализират близо 80 ев-
ропейски гробища като “многофункцио-
нално пространство, интегриращо природ-
ни и културни среди”, разработен е и ка-
талог с проекологични решения.

От различни публикации става ясно,
че Франция има Закон за погребалната
сфера, Полша - Закон за гробищата и по-
гребенията.

Веднага след съобщението за
първите намерени тела полицията
арестува собственика на погребална
агенция “Орион”. Задържаният Геор-
ги Енев не се признал за виновен и
твърдял, че става въпрос за грешка,
стана ясно от съобщение на проку-
ратурата. Към момента Енев е обви-
нен в измама за това, че заблудил
близките на починал. Има съмнения,
че става въпрос за организирана
престъпна група за имотна измама
на възрастни и самотни хора, но дали
ще се потвърди хипотезата?

При тленните останки на един от
починалите бе открита лична карта и
той бе идентифициран, бяха устано-
вени и близките му. Погребалният
агент вземал по 1000 лв. за кремация.
По първоначална информация става-
ло въпрос за хора, починали в хоспи-
си в София. Навярно Енев предлагал
услугите си за мнима кремация и си
е спестявал разходите. Зам.-предсе-
дателят на Съюза на погребалните
фирми в България Стоян Макреев е
категоричен, че

сключването на договори
между хосписи и траурни

агенции е незаконно

Предстои установяването на са-
моличността на останалите тела, ко-
ито са в напреднал стадий на разла-
гане, стана ясно от думите на начал-
ника на на отдел “Разследване” в сто-
личната полиция Стойно Цветков.

“Срещу представен ЕГН може да
се разбере дали някой е кремиран или
не”, коментира оперативният дирек-
тор на “София крематориум” Миха-
ил Кръстев.

Междувременно се увеличава бро-
ят на клиентите на погребалния агент
Енев, чиито имена липсват в регистъ-
ра на столичния крематориум. От
прокуратурата съобщиха, че всекид-

Êàêâî ñà
ãðîáèùàòà
çà íÿêîè
åâðîïåéöè?

Èìà ëè ðåøåíèå?
В началото на тази година траурни агенции от Ловеч
протестираха срещу монопол на местната админист-
рация, а от общината отрекоха.

Най-вероятно решението за избягване на такива и
други нарушения е в евентуален закон за гробищните
паркове/погребалните услуги. Той би хармонизирал по-
гребалната дейност в страната и би балансирал интере-
сите на общинските и частните фирми, би намалил зло-
употребите със скръбта на опечалените.

В правния мир тези отношения са уредени с подзако-
нови нормативни актове, както и в няколко закона, сред
които за устройство на територията, за вероизповедани-
ята, за здравето и др. Очевидно това не е достатъчно.
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Пламена Мангова свири
Лист със Софийската
филхармония

Известната пианистка Пламена
Мангова гостува на Софийската фил-
хармония на 5 юни в рамките на МФ
“Софийски музикални седмици”. Под
палката на маестро Гилберт Варга
- син на известния унгарски цигулар
Тибор Варга, тя ще представи Вто-
рия концерт за пиано от Лист. В
програмата ще звучат и Адажио за
струнни от Самюел Барбър, Симфо-
ния 4 от Йозеф Хайдн и “Танци от
Галанта” от Золтан Кодай.

Оркестърът на
Пловдивската опера с
концерт в зала 9 на НДК

Оркестърът на Държавна опера
- Пловдив, участва в програмата на
МФ “Софийски музикални седмици”
с изпълнение на Четвърта симфония
на Малер на 3 юни в зала 9 на НДК
от 19 ч. Музикантите, наследници на
традициите на Пловдивската фил-
хармония със 75-годишна история, са
ръководени от маестро Диан Чоба-
нов. Солистка е сопраното Вера Гир-
гинова.

НАКРАТКО

СНИМКА MARCO BORGGREVE

По случай 700 години от
смъртта на Данте издателст-
во “Колибри” предлага на
българските читатели нов по-
етически превод на “Ад” -
първата и най-популярна
част от епичната поема “Бо-
жествена комедия”. Издание-
то в превод на поета Кирил
Кадийски, оформено с илюс-
трации на Сандро Ботичели
и калиграфия на Костадин
Кокаланов, ни доближава до
смисловите и естетическите
висоти на великото произве-
дение. Премиерата ще се
състои на 3 юни от 19 ч. в
“Casa Libri” в София (ул.
“Цар Асен” 64). Специални
гости на събитието ще бъдат
поетът и преводач Кирил Ка-
дийски, проф. Клео Прото-
христова, авторка на предго-
вора към изданието, и вели-
колепните актьори Леонид

Четвъртото издание на Междуна-
родния театрален фестивал “Лято, кук-
ли и приятели” предстои да бъде от-
крито на 4 юни на сцена “Арт лято”
до ХГ “Борис Денев” в парка “Асе-
невци” във Велико Търново. Почита-
телите на кукленото театрално изку-
ство ще се насладят на 13 постановки,
5 от които на чуждестранни театри, с
вход свободен. Във фестивалната про-
грама отново са включени спектакли
на държавните театри от Пловдив,
Варна, Русе и Силистра, а също така
на Центъра за изкуства “За Родопите”
от Бостина и театър “Мале-мале” от
София. В това издание на театралния
форум се очакват и гости от Монопо-
ли (Италия), Хихон (Испания), Лиса-
бон (Португалия), Букурещ (Румъния)
и Тирана (Албания), научи ДУМА от

Íîâ ïîåòè÷åñêè ïðåâîä
íà „Àä” ïðåäñòàâÿ
Êèðèë Êàäèéñêè

ично и на места дори да е
неразбираем, този първи
превод със статут на лите-
ратурен паметник се издава
и преиздава в продължение
на повече от 100 години.
След Константин Величков
са правени и други опити,
като тези на Кирил Христов,
Любен Любенов и Иван
Иванов и на още неколцина
други, но макар и по-разби-
раеми за съвременния чита-
тел, те не успяват да измес-
тят своя именит предшест-
веник. В лицето на поета
Кирил Кадийски, емблема-
тична фигура в българската
поезия и най-превежданият
български поет в чужбина,
великият флорентинец наме-
ри своя талантлив интерпре-
татор, който да накара речта
му да резонира със силата
на оригинала, сякаш Данте
проговори на български,
каквото беше усещането за
сонетите на Шекспир, пре-
творени от него, посочват от
издателство “Колибри”.

Йовчев и Валентин Ганев, на-
учи ДУМА от Надежда Мос-
ковска, директор маркетинг и
пиар на издателството.

“Ад” е първата част от
“Божествена комедия”, след-
вана от “Чистилище” и “Рай”.
В нея се описва свръхестест-
веното пътуване на Данте
през Ада, съпроводен от
древноримския поет Верги-
лий. Като алегория “Божест-
вена комедия” представлява
пътуването на душата към
Бог, а Адът описва признава-
нето и отхвърлянето на гре-
ха. Докато пише своята твор-
ба, Данте гради и обогатява
литературния италиански
език. В много случаи той
създава нови думи, за да даде
израз на страховитите си ви-
дения, неподатливи на налич-
ните към момента езикови
възможности. Сложната, цен-

тробежна иносказателност на
поемата се проявява още в
началната песен на “Ад”.

Най-ранният превод на
произведението на българ-
ски датира от 1906 г. и е дело
на Константин Величков.
Макар езикът от началото на
миналия век да звучи арха-

13 ïîñòàíîâêè ãîñòóâàò íà Ìåæäóíàðîäíèÿ
òåàòðàëåí ôåñòèâàë „Ëÿòî, êóêëè è ïðèÿòåëè”

Веселин Василев, създател и директор
на театър “Весел”.

Фестивалът ще бъде открит на
4 юни в 11 ч. със спектакъла на театър
“НИНА” от Италия -  “Направи го от
сърце!”. След това, в съботните дни на
юни, юли и август, ще бъдат предста-
вени постановките “Белият заек”,
“Вълкът и седемте козлета”, “Пепеляш-
ка”, “Маша и мечока”, “Храбрият
шивач”, “Косе Босе”, “Балон като
слон”, “Нарисувай ми човек”, “Прин-
цесата и граховото зърно”, “Театърът
на Дом Роберто” и “Дядовата ръка-
вичка”. Форумът ще бъде закрит на
27 август от домакините от театър
“Весел” с най-новата им постановка
“Русалка”. Тогава ще бъде обявена и
връчена Наградата на публиката за
най-добър спектакъл.СНИМКА ТЕАТЪР “ВЕСЕЛ”

90 години от рождението на н.а. Григор Вачков и 110 години
НЧ “Григор Вачков-1911” ще честват в Трънчовица - родното село на
големия български артист, научи ДУМА от Любка Христова.

“Роден съм в село Трънчовица и в случай че би трябвало още веднъж
да се родя, отново там желая да стане това”, е казвал Григор Вачков.
Един от най-обичаните български артисти на 26 май щеше да навърши
90 години. В памет на Гришата, както го наричат с обич поколения
българи, НЧ “Григор Вачков-1911” и Кметство Трънчовица организи-
рат на 3 и 4 юни Празници на хумора и сатирата - Трънчовица 2022.

Самодеен театрален колектив “Георги Парцалев” от град Левски с
режисьор Веселин Плачков-баща ще представи театралната постановка
“Криворазбраната цивилизация” на 3 юни от 20 ч. в салона на НЧ
“Григор Вачков-1911”.  Хумористично-сатирична програма на самодей-
ни колективи, духовия оркестър “Танасовата музика” и духов и естра-
ден оркестър от с. Новачене ще бъде представена на 4 юни от 20 ч. на
площада пред читалището. Специални гости ще бъдат Силвия и Мартина
Вачкови, кметове и приятели.

Ïðàçíèöèòå íà õóìîðà è ñàòèðàòà â Òðúí÷îâèöà
÷åñòâàò 90 ã. îò ðîæäåíèåòî íà Ãðèãîð Âà÷êîâ

Премиерата на изданието на „Колибри”
е на 3 юни в „Casa Libri” в София

Почина журналистката
Нери Терзиева

Известна-
та журналист-
ка Нери Терзи-
ева е починала
в пловдивска
болница, съоб-
щи в. “Мари-
ца”. Родена е
през 1952 г. във
Велинград. За-
вършила е
ФЖМК на СУ “Св. Климент Охрид-
ски”, специалност телевизионна жур-
налистика. Между 1975 и 1989 г.
работи като репортер и водещ в
Пловдивския телевизионен център,
а от 1990 до 1993 г. е продуцент и
водещ на новинарската емисия “По
света и у нас” (в екип с Асен Агов)
и програмен директор в БНТ. Репор-
тер и автор е в популярното ико-
номическо предаване по БТ - “За
един милиард”, подготвяно от еки-
па на ТЦ - Пловдив. Основател и
директор е на Ефир 2. Поклон пред
паметта й!

СНИМКА В. “МАРИЦА”



СПРАВОЧНИК 2022

ПЕТЪК
3 ЮНИ14

ТЕЛЕЦ

Ако наскоро сте се разде-
лили с партньора си, звез-
дите съветват засега да
не търсите нов.

ОВЕН

Благоприятно време за
оригинални инициативи.
Може да организирате
приятелски срещи и ма-
тинета.

21 март - 20 април

21 април - 21 май

БЛИЗНАЦИ

Емоциите се нажежават
- отчетете това, когато
решите какъв да е по-на-
татъшният ви план.

22 май - 21 юни

РАК

Досадна грешка може да
ви усложни живота за
седмици. Избягвайте рис-
ка, дори и да е оправдан.

22 юни - 23 юли

ЛЪВ

Имате принос в общата
работа. Усилията ви да-
ват полза, в състояние
сте нещо да промените.

23 юли - 23 август

ДЕВА

Възможно е да попаднете
в емоционална ситуация с
колега, погрешно изтълку-
вал думите ви.

24 август - 23 септември

ВЕЗНИ

Денят е подходящ за ро-
мантични запознанства.
Започващите отношения
ще ви помогнат да блесне-
те.

24 септември - 23 октомври

СКОРПИОН

Посветете деня на оказ-
ване на внимание към бли-
зък човек, без значение с
какъв жест или думи.

24 октомври - 22 ноември

СТРЕЛЕЦ

Oтлагали сте сключване-
то на споразумение, тъй
като това е била единст-
вената стратегия.

23 ноември - 21 декември

22 декември - 20 януари

КОЗИРОГ

Вие сте задълбочен човек,
а това е изходна точка в
случаите, в които се нала-
га да действате.

21 януари - 19 февруари

РИБИ

Ще можете да преуспеете
благодарение на появата
на нови партньори и съюз-
ници. Успех.

20 февруари - 20 март

ВОДОЛЕЙ

Възможно е да получите
приятни известия отда-
леч. Някои от вас ще
трябва да попътуват.

ХОРОСКОП

СЪБОТА НЕДЕЛЯ ПОНЕДЕЛНИКДНЕС

ОБЛАЧНО, СЛАБ ДЪЖД

31
o

С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

ПРОМЕНЛИВО

31
o

С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

СЛЪНЧЕВО

32
o

С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

ГРЪМОТЕВИЦИ

30
o

С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

05.10 ƒÓÏ˙Ú Ì‡ ‚ˇ‡Ú‡ ’‡Ï
ì—‚ÂÚË ¿Ì‰ÂÈ œ˙‚ÓÁ-
‚‡ÌËî, —ÓÙËˇ/Ô/

05.40 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
05.55 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡ ÒÛÚÂ¯ÂÌ

·ÎÓÍ Ò ’ËÒÚËÌ‡ ’ËÒ-
ÚÓ‚‡ Ë —ËÏÂÓÌ »‚‡ÌÓ‚

09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
09.05 100% ·Û‰ÌË
11.00  ÛÎÚÛ‡.¡√
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.35 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
12.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
13.00 ¡˙Î„‡Ëˇ ÓÚ Í‡È ‰Ó

Í‡È: “‚ÓÂÌËÂ ‰ÓÍÛÏÂÌ-
Ú‡ÎÌ‡ ÔÓÂ‰Ëˆ‡/Ô/

14.00 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË
15.00 –‡Ì˜ÓÚÓ ì’‡ÚÎÂÌ‰î Ú‚

ÙËÎÏ /4 ÒÂÁÓÌ, 17 ÂÔ./
15.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
16.00 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ
16.30 —‚ÂÚ˙Ú Ì‡ ÊÂÒÚÓ‚ÂÚÂ
16.45 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ
17.00 ¡˙Î„‡Ëˇ ‚ 60 ÏËÌÛÚË Ò

Ã‡Ë‡Ì‡ ¬ÂÍËÎÒÍ‡
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.30 Œ˘Â ÓÚ ‰ÂÌˇ ÍÓÏÂÌÚ‡-

ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
19.00 œÓÒÎÂ‰ÌËˇÚ ÔÂ˜ÂÎË Á‡-

·‡‚ÌÓ-ÔÓÁÌ‡‚‡ÚÂÎÌÓ ÒÂ-
ÏÂÈÌÓ ÍÛËÁ ¯ÓÛ

20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.45 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 œ‡ÌÓ‡Ï‡ Ò ¡ÓÈÍÓ ¬‡-

ÒËÎÂ‚
22.00 Ã‡ÒËÎËˇ Ú‚ ÙËÎÏ /2

ÒÂÁÓÌ, 7 ÂÔËÁÓ‰/ (16)
22.45 ”ÒÚÓÈ˜Ë‚ÓÒÚ: »ÒÚÓËË Ì‡

ıÓ‡, ÍÓËÚÓ Ô‡‚ˇÚ ÔÓ-
ÏÂÌË - »ÒÔ‡ÌËˇ ‰ÓÍÛ-
ÏÂÌÚ‡ÎÌ‡ ÔÓÂ‰Ëˆ‡

23.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
23.25 ’‡ÌË·‡Î Ú‚ ÙËÎÏ /12

ÂÔËÁÓ‰/ (16)
00.10 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ /Ô/
00.30 100% ·Û‰ÌË /Ô/
02.15  ÛÎÚÛ‡.¡√ /Ô/
03.10 ¬Â˜Ì‡Ú‡ ÏÛÁËÍ‡ /Ô/
03.40 –‡Ì˜ÓÚÓ ì’‡ÚÎÂÌ‰î Ú‚

ÙËÎÏ /4 ÒÂÁÓÌ, 17 ÂÔË-
ÁÓ‰/Ô/

04.25 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò /Ô ÓÚ
20:00 ˜‡Ò‡/

05.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî /Ô./
06.00 ì“‡ÁË ÒÛÚËÌî - ËÌÙÓ-

Ï‡ˆËÓÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘ «Î‡ÚËÏË …Ó˜Â‚

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ÚÓÍ¯ÓÛ
Ò ‚Ó‰Â˘Ë ƒÂÒËÒÎ‡‚‡
—ÚÓˇÌÓ‚‡ Ë ¿ÎÂÍÒ‡Ì‰˙
 ‡‰ËÂ‚

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.35 ì ÓÏËˆËÚÂ Ë ÔËˇÚÂÎËî
/Ô./ - ÍÓÏÂ‰ËÈÌÓ ¯ÓÛ

13.30 ì—Ú‡ÌË ·Ó„‡Úî /Ô./ - ÍÛËÁ
¯ÓÛ

14.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡ÓÒ
÷ËÚËË‰ËÒî /Ô./

15.00 œÂÏËÂ‡: ì¡Ûˇ ÓÚ
Î˛·Ó‚î - ÒÂË‡Î, Ò.12

16.00 œÂÏËÂ‡: ìŒ·Â˘‡ÌËÂî
- ÒÂË‡Î, Ò.4

17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî - ÔÛ·ÎË-

ˆËÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘ ÷‚ÂÚ‡ÌÍ‡ –ËÁÓ‚‡

18.00 ì—Ú‡ÌË ·Ó„‡Úî - ÍÛËÁ ¯ÓÛ
19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ-

‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ
20.00 ì—ÏÂÌË ÊÂÌ‡Ú‡î - ÒÂ-

ÏÂÈÌÓ Ë‡ÎËÚË, Ò.4,
ÌÓ‚Ë ÂÔËÁÓ‰Ë

21.30 ìƒ˙ ÿÓÛÚÓî - ÍÓÏÂ‰ËÈÌÓ
¯ÓÛ

22.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡
ÂÏËÒËˇ

22.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡ÓÒ
÷ËÚËË‰ËÒî - ‚Â˜ÂÌÓ
ÚÓÍ¯ÓÛ

23.00 ìŒÒÚÓ‚˙Ú Ì‡ œËÂÚÓî -
ÒÂË‡Î, Ò.3 ÂÔ.10

00.10 ì—ÚÓÎË˜‡ÌË ‚ ÔÓ‚Â˜Âî -
ÒÂË‡Î, Ò.12 ÂÔ.4

01.10 ì ‡ÚÓ Ì‡ ÍËÌÓî - ÔÂ‰‡-
‚‡ÌÂ Á‡ ÍËÌÓ

01.20 ìƒÓÏ‡¯ÂÌ ‡ÂÒÚî - ÒÂ-
Ë‡Î, Ò.3 ÂÔ.14, 15

02.10 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ /Ô./
02.40 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./ - ÚÓÍ-

¯ÓÛ
04.40 ì¡Ûˇ ÓÚ Î˛·Ó‚î /Ô./ -

ÒÂË‡Î, Ò.12

09.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌ-

Ì‡ ÂÏËÒËˇ

09.20 ì¿ÌÚË‘ÂÈÍî

10.00 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚ÌÓ!î

- ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Á‡ ÏÂ‰ËˆË-

Ì‡ Ë ÔÓÎÁÓÚ‚ÓÂÌ Ì‡˜ËÌ

Ì‡ Ò˙˘ÂÒÚ‚Û‚‡ÌÂ

10.40 »ÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ Í‡Ì‡Î

12.00 ÕÓ‚ËÌË (Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚË) -

ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ

12.15 »ÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ Í‡Ì‡Î

15.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌ-

Ì‡ ÂÏËÒËˇ

15.15 »ÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ Í‡Ì‡Î

18.00 ¬Â˜ÂÌË ÌÓ‚ËÌË - ËÌ-

ÙÓÏ‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ

18.20 »ÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ Í‡Ì‡Î

21.00 ì¬ÂÏÂî - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ

21.45 ƒ‚Â Á‚ÂÁ‰Ë. ¡‡˘Ë Ë ‰Âˆ‡

23.20 ìƒÓ·ÓÚÓ ÏÓÏ˜Âî - Ë„‡-

ÎÂÌ ÙËÎÏ

01.05 ìÿ‡‡Ì ‡ÁÏ‡ÁÂÌî -

Ë„‡ÎÂÌ ÙËÎÏ

02.55 ìœÓÎÂ Ì‡ ˜Û‰ÂÒ‡Ú‡î -

‡Á‚ÎÂÍ‡ÚÂÎÌÓ ¯ÓÛ Á‡

ÁÌ‡ÌËˇ

04.00 ì¬ÂÏÂî - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ

04.45 ì«‡ ‚˙ÎÍ‡ „Ó‚ÓËÏî -

Ë„‡ÎÂÌ ÙËÎÏ

00.20 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î (Ô)

01.30 ìƒËÒÍÛÒËÓÌÂÌ ÍÎÛ·î (Ô)

02.25 ìÀˇ‚‡ ÔÓÎËÚËÍ‡î (Ô)

03.20 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓî (Ô)

04.15 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î (Ô)

05.15 ì¿ÌÚË‰ÓÚî (Ô)

05.40 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î (Ô)

06.50 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ

07.30 ì¿ÌÚË‰ÓÚî (Ô)

08.00 ìƒËÒÍÛÒËÓÌÂÌ ÍÎÛ·î (Ô)

09.00 œ‡Î‡ÏÂÌÚ‡ÌÓ Á‡ÒÂ‰‡-

ÌËÂ Ì‡ Õ‡Ó‰ÌÓÚÓ Ò˙·‡-

ÌËÂ - ÔˇÍÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ

13.45 “¬ Ô‡Á‡

14.00 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î

15.30 ì’Û·‡‚‡ ÒË, Ú‡ÚÍÓ‚ËÌÓî

16.00 ƒÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ

16.30 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î - ÓÚ-

ÍËÚ‡ ÎËÌËˇ

17.30 “¬ Ô‡Á‡

17.45 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ

18.10 “¬ Ô‡Á‡

18.30 ÕÓ‚ËÌË - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ÂÏËÒËˇ

19.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî

20.00 ìƒËÒÍÛÒËÓÌÂÌ ÍÎÛ·î

21.00 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓî (Ô)

22.00 ÕÓ‚ËÌË - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ÂÏËÒËˇ (Ô)

22.30 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)

23.05 ìƒËÒÍÛÒËÓÌÂÌ ÍÎÛ·î (Ô)

СКРЪБНИ ВЕСТИ

ГЕОРГИ ДИМИТРОВ ГЕОРГИЕВ
28.09.1931 г - 01.06.2022 г.

ПК „Единство” при РС на БСП - Оборище
Сдружение на пловдивчани в София, земляци и приятели

Роден в Тополовград. Завършва средно
образование в Пловдив, а висше във Воен-
но-политическо училище „Йосиф Сталин”
в София. Още в младежките си години,
наред с ученолюбието, проявява организа-
торски и ръководни качества.

Известен младежки и партиен деец. Уча-
ства активно в политическото, социалното и
духовното развитие на Пловдивска област и
страната. Последователно работи като орга-
низационен работник в ЦК на ДКМС в Со-
фия, ОК на БКП в Пловдив и в ЦК на БКП.

Георги Димитров ще остане в паметта
на хората като честен, искрен и всеотда-
ен другар и приятел с непоколебима вяра
в социалистическия идеал и каузата на
социализма, на която служи до последни-
те си дни.

ПОКЛОН ПРЕД СВЕТЛАТА МУ ПАМЕТ!

ДЪЛБОК ПОКЛОН
за огромните грижи и голямата обич, която ни даде!

Ще останеш завинаги в нашите сърца с безкрайната си доброта,
човечност, скромност, любов, отзивчивост и грижи към хората!

Той беше едно забележително и незабравимо присъствие.
Живял скромно, той отдаде живота си в служба на доброто и хората!
Човек се ражда, живее и умира, но след него остават непреходните

следи на един живот, живот като твоя – достоен за уважение!

С МНОГО ТЪГА И МНОГО ОБИЧ СЕ ПРЕКЛАНЯМЕ ПРЕД ТЕБ!

От семейството

Панихидата ще се отслужи на 04.06.2022 г. от 11.00 часа
в гробищен парк „Бакърена фабрика”, парцел 95, ред 1, гроб 22.

ВЪЗПОМЕНАНИЕ
На 17.06.2022 г. се навършват

5 ГОДИНИ
откакто ни напусна

инж. АНТОН
НЕДЕЛЧЕВ

ВОДИЧЕНСКИ
07.07.1930 г. – 17.06.2017 г.

Отиде си човекът, на когото дължим много!
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ŒÒÌÓ‚‡ÚÂÎ —ÚÂÙ‡Ì œÓ‰Â‚ »Á‰‡‚‡ ìƒ”Ã¿ ÔÂÒî ≈ŒŒƒ

œ˙‚Ë Á‡Ï. „Î‡‚ÂÌ
Â‰‡ÍÚÓ
ÕÓ‡ —ÚÓË˜ÍÓ‚‡
«‡Ï. „Î‡‚ÌË
Â‰‡ÍÚÓË
»Ì‡ ÃËı‡ÈÎÓ‚‡
imihaylova@duma.bg
“‡Ìˇ ƒÊ‡‰ÊÂ‚‡
tgeneva@duma.bg
ŒÚ„Ó‚ÓÂÌ ÒÂÍÂÚ‡
»‚‡ÈÎÓ √ËÁ‰Ó‚
igizdov@duma.bg

¿‰ÂÒ Ì‡ Â‰‡ÍˆËˇÚ‡:
—ÓÙËˇ - 1000,

ÛÎ. ìœÓÁËÚ‡ÌÓî 20¿
‘‡ÍÒ: 975 26 04,
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”Ô‡‚ËÚÂÎ –‡‰ÓÒÚËÌ‡ ¡Î‡„ÓÂ‚‡

¡⁄À√¿–»fl: ¿Ë‰‡ œ‡ÌËÍˇÌ - 218; ƒÂÒËÒÎ‡‚‡ ¬ÂÎÂ‚‡
- 230; –ÓÒÚËÒÎ‡‚‡ »‚‡ÌÓ‚‡ - 233; fiÎËˇ  ÛÎËÌÒÍ‡ -
224
» ŒÕŒÃ» ¿: Ã‡ˇ  ‡ÎÔ‡˜Í‡-…Ó‚‡ÌÓ‚ÒÍ‡ -
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◊≈“»¬Œ: ¡ÓˇÌ ¡ÓÈ˜Â‚ - ìœÂ„‡Òî - 244; √ÂÓ„Ë √˙ÎÓ‚
- ìœ‡‰ÓÌî;  ’Û‰ÓÊÌËÍ: ¿Ì‡ÚÓÎËÈ —Ú‡ÌÍÛÎÓ‚
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œ–Œ»«¬Œƒ—“¬Œ: ¬Î‡‰ËÏË “ÓÔÓÎÒÍË
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» ì–¿¡Œ“Õ»◊≈— Œ ƒ≈ÀŒî
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Ì‡ ¡“¿, "‘ÓÍÛÒ", ¡√Õ≈—, ¡Õ–,
‘‡ÌÒ ÔÂÒ, ËÌÚÂÌÂÚ Ë ‰.

—ÓÙËˇ, ÊÍ. "ƒÛÊ·‡" 1,
ÛÎ. "»ÎËˇ ¡Â¯ÍÓ‚" 3¿

œÂ˜‡Ú

duma@duma.bg

ÕÂÔÓ˙˜‡ÌË Ï‡ÚÂË‡ÎË ÏÓÊÂ
‰‡ ÌÂ ·˙‰‡Ú ÔÛ·ÎËÍÛ‚‡ÌË. ÕÂÔÓÚ˙ÒÂ-
‰Ó
–˙ÍÓÔËÒË ÌÂ ÒÂ ‚˙˘‡Ú.

Œ“√Œ¬Œ–» Õ¿  –⁄—“Œ—ÀŒ¬»÷¿“¿

Œ“ ¡–Œ… 91

¬ŒƒŒ–¿¬ÕŒ: ì—Ú˙ÍÎÂÌËˇÚ ÔÓıÎÛÔ‡Íî. ¿ÎÓ-
ËÌ. flÒÔËÒ.  ÓÌ‡. ¿ÌÚË·Âˆ. ÀÛÍ‡Ì /Ã‡Í ¿ÌÂÈ/
. ¿Ò‡Î. ÷˙ —Ë. ¿·‡Ò. ì“ÓÔÎÓî. »ÒÍ. …ÓˆÓ /îƒˇ‰Ó
…ÓˆÓ „ÎÂ‰‡î/.  ÓÍÚÓ /Δ‡Ì/. ì¡Ã¬î. ŒÍÎ‡Ì‰. ‘‡Í-
Î‡. ƒÂÒÔËÓ /ÿ‡Î/. ≈ÓÒ. ¿ÍË‰‡. œÂÚ. ¬ÓÓ-
ÌÂÊ. ¿ÚÎÂÚ. …ÓÒËÙÓ‚ /¿ÎÂÍÒ‡Ì‰˙/. ì—ÂÚÂî.
–ÂÎÂ. «ËÍÓ. ≈ÎÂÍ. “ÓÌËÍ. fiÌË.  ‡ÓÎ /ÀÛËÒ/.
œÓÎÂÚ.  Ë. ‘ÛÌ‡. ÷ÓÌÂ‚ / ÓÒÚ‡/.  ÓÂ /¡ÂÌÓ‡/
. —Ú‡ÒÚ. –‡Ë˜ /—ÂÏ¸ÓÌ/. –ÂÒÓ. ≈Ò. ≈Ì‡„ËÚ.
ÕÓÏÂ. —‡ÒÛÓÎÓ. ŒÎÚ‡. ƒ‡Ï‡. —ÛÎ‡. ì–ËÌ‡î.
ìÕËÒ‡Ìî. ì¡. “. –.î. «ÓËÎ. –ÓÍÎˇ. ƒ‚Â. ≈ÒÂËÒÚÍ‡.
√ÂÓ„ËÂ‚ /¡ÓËÒ/. “ËÔÒË. ¿‚ÚÓ. ¿ÓÚ‡.

Œ“¬≈—ÕŒ: "“‡Ìˆ Ò ÌÂÔÓÁÌ‡Ú". ¿ÒÚÂ /‘Â‰/
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ŒÎÓ‚Ó. ¿ÚÂÎ. ŒÒË. ÷‡ˆ‡. Œ‚ÂÌ. ÕÓËÚ. ÿËˇ.
¡ÓÌÂ /—‡Ì‰ËÌ/. ÀÓ‡‡. »ÎÍ‡. flÒÎ‡. ƒÓÒÂÎ.
¿ÓÌ. ¿‚. ŒÚÔÛÒÍ. ŒÌÂÍ. ÷Ë„Î‡. œËÍ. ŒÙÒÂÚ.
œÓ˜ËÚ. Œ„Ó.  ÓÒ‡ÚÍ‡. ΔÂÚÓÌ. “‡ÌÍÂ. ÕÓÚÍ‡.
–ÓÎÂ. –ËÎÓ. ¿ÎÍ. œÓÎÍ‡. ÕÂ‚ÂÌ. —ˇ‡. ”‡Î.
¿ÚËÚ. —Ó‰‡. √Ó. —ÔÓÒÓ·. »ÎÂÍ.  ÓÏ‡Ì‰Ë. ¿Ì‡.
ÃÓ‰ÂÎ.  ÓÂÏ. ¬ÂÚ /’‡‚ËÂ/. ◊Í‡ÎÓ‚ /¬‡ÎÂËÈ/
. ¿ÚÂÎËÂ. –‡‰Â‚‡ /≈ÏËÎËˇ/.

НАШ

ВЕСТНИК

РЕЧНИК: Акрилон, Албенис, Асал, Елва, "ЕНИАК", Еспадрили, Есте, "Иви", "Йоланта",
Кесон, Лакерда, Осмар, Очоа, Ранис.
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—ÎÛ˜‚‡ÎÓ ÎË ¬Ë ÒÂ Â ÌÂÌ‡‰ÂÈÌÓ ‰‡ ÔÓÎÛ˜ËÚÂ ÍÓÊÌË ÔÓ·ÎÂÏË ËÎË Ô˙Í ‰‡ ÒÂ
˜Û‚ÒÚ‚‡ÚÂ ËÁÍÎ˛˜ËÚÂÎÌÓ ÓÚÔ‡‰Ì‡ÎË ·ÂÁ ÔË˜ËÌ‡? “Ó‚‡ Ò‡ ˜‡ÒÚ ÓÚ ÌÂ‡ÁÔÓÎÓÊÂÌË-
ˇÚ‡, ÍÓËÚÓ ÏÓ„‡Ú ËÌ‰ËÂÍÚÌÓ ‰‡ ·˙‰‡Ú Ò‚˙Á‡ÌË Ò ÌÂ‰Ó·Ó ı‡ÌÓÒÏËÎ‡ÌÂ. ÀÓ¯ÓÚÓ
ı‡ÌÓÒÏËÎ‡ÌÂ ÏÓÊÂ ‰‡ ÒÂ ËÁ‡Áˇ‚‡ ÌÂ Ò‡ÏÓ ‚ ÍËÒÂÎËÌË, ·ÓÎÍË ‚ ÒÚÓÏ‡ı‡, ÔÓ‰Û-
‚‡ÌÂ Ë ÚÂÊÂÒÚ. “Ó ‰ËÂÍÚÌÓ ‚ÎËˇÂ Ë Ì‡ ‰Û„Ë ÒËÒÚÂÏË ‚ ÚˇÎÓÚÓ, ‡ ËÌ‰ËÂÍÚÌÓ
Ó·ı‚‡˘‡ ̂ ÂÎËˇ Ó„‡ÌËÁ˙Ï. ’‡ÌÓÒÏËÎ‡ÚÂÎÌËÚÂ ÂÌÁËÏË Ò‡ ÔÓÚÂËÌÓ‚Ë ÍÓÏÔÎÂÍÒË,
ÍÓËÚÓ Í‡Ú‡ÎËÁË‡Ú ıËÏË˜ÂÒÍËÚÂ Â‡ÍˆËË ÔË ı‡ÌÓÒÏËÎ‡ÌÂÚÓ. ¬ÒÂÍË ÂÌÁËÏ ËÏ‡
ÛÌËÍ‡ÎÌ‡ ÙÛÌÍˆËˇ, ÍÓˇÚÓ ÌÂ ÏÓÊÂ ‰‡ ·˙‰Â ËÁÔ˙ÎÌÂÌ‡ ÓÚ ‰Û„. Õ‡ÎË˜ËÂÚÓ Ì‡ ÚÂÁË
ÂÌÁËÏË Â ËÁÍÎ˛˜ËÚÂÎÌÓ ‚‡ÊÌÓ Á‡ Ô‡‚ËÎÌÓÚÓ ı‡ÌÓÒÏËÎ‡ÌÂ, Ú˙È Í‡ÚÓ ·ÂÁ Úˇı ÌˇÏ‡
‰‡ ÒÂ ÓÒ˙˘ÂÒÚ‚ˇÚ ıËÏË˜ÂÒÍËÚÂ ÔÓˆÂÒË, ÌÛÊÌË Á‡ ÛÒ‚Óˇ‚‡ÌÂ Ì‡ ı‡ÌËÚÂÎÌË ‚Â˘Â-
ÒÚ‚‡. ÕÂ ‚ÒË˜ÍË ı‡ÌÓÒÏËÎ‡ÚÂÎÌË ÂÌÁËÏË ÒÂ ÔÓËÁ‚ÂÊ‰‡Ú ÓÚ Ó„‡ÌËÁÏ‡. Õ‡ÎË˜Ë-
ÂÚÓ Ì‡ ÓÒÚ‡Ì‡ÎËÚÂ Á‡‚ËÒË ÓÚ ı‡ÌÂÌÂÚÓ Ò ‡ÁÌÓÓ·‡ÁÌ‡ ı‡Ì‡, ‚ÍÎ˛˜‚‡˘‡ „ÓÎˇÏ‡
ÔÓˆËˇ Ò‚ÂÊ‡ Ò‡Î‡Ú‡ Ë Ò˙Ó·‡Áˇ‚‡ÌÂ Ì‡ ‡ÁÎË˜ÌËÚÂ ‚Ë‰Ó‚Â ı‡Ì‡. ¬˙ÔÂÍË ÚÓ‚‡ Ò
Ì‡ÔÂ‰‚‡ÌÂÚÓ Ì‡ ‚˙Á‡ÒÚÚ‡ ËÎË ÔÓ‡‰Ë Ì‡ÎË˜ËÂÚÓ Ì‡ ‚ÂÏÂÌÌÓ ËÎË ÔÂÏ‡ÌÂÌÚÌÓ
Á‡·ÓÎˇ‚‡ÌÂ Â ‚˙ÁÏÓÊÌÓ Ó„‡ÌËÁÏ˙Ú ÌË ‰‡ ÌÂ ÔÓËÁ‚ÂÊ‰‡ ‰ÓÒÚ‡Ú˙˜ÌÓ ÍÓÎË˜ÂÒÚ‚Ó ÓÚ
‰‡‰ÂÌ/Ë ÂÌÁËÏË. ¬ ÚÂÁË ÒÎÛ˜‡Ë, Ì‡ ÔÓÏÓ˘ Ë‰‚‡ ≈ÌÁË-ÃËÎ.

≈ÌÁË-ÃËÎ Â ‚ËÒÓÍÓÍ‡˜ÂÒÚ‚ÂÌ Ì‡ÚÛ‡ÎÂÌ ÔÓ‰ÛÍÚ, ÍÓËÚÓ Ò˙‰˙Ê‡ ÒÂ‰ÂÏÚÂ Ì‡È-
‚‡ÊÌË Á‡ ı‡ÌÓÒÏËÎ‡ÌÂÚÓ ÂÌÁËÏË, ‡ ËÏÂÌÌÓ - ‡ÏËÎ‡Á‡, ÎËÔ‡Á‡, ÔÓÚÂ‡Á‡, ‡ÎÙ‡-
„‡Î‡ÍÚÓÁË‰‡Á‡, Î‡ÍÚ‡Á‡, ˆÂÎÛÎ‡Á‡ Ë ·ÓÏÂÎ‡ËÌ. ¬ÒÂÍË Â‰ËÌ ÓÚ ÚÂÁË ÂÌÁËÏË ÓÚ„Ó-
‚‡ˇ Á‡ ‡Á„‡Ê‰‡ÌÂÚÓ Ì‡ ÍÓÌÍÂÚÂÌ ‚Ë‰ ı‡ÌËÚÂÎÌÓ ‚Â˘ÂÒÚ‚Ó, Í‡ÚÓ ‡ÏËÎ‡Á‡Ú‡
ÔÓÏ‡„‡ Á‡ Ó·‡·ÓÚÍ‡Ú‡ Ì‡ ‚˙„ÎÂıË‰‡ÚË, ÎËÔ‡Á‡Ú‡ Á‡ ‡ÁÎË˜ÌËÚÂ Ï‡ÁÌËÌË, ‰‚‡Ú‡
‚Ë‰‡ ÔÓÚÂ‡Á‡ ‚ ≈ÌÁË-ÃËÎ ÓÚ„Ó‚‡ˇÚ Á‡ Ó·‡·ÓÚ‚‡ÌÂÚÓ Ì‡ ÔÓÚÂËÌË ‚ ‡ÁÎË˜Ì‡
ÍËÒÂÎËÌÌ‡ ÒÂ‰‡ (ÔÓÏ‡„‡Ú Á‡ ÛÒ‚Óˇ‚‡ÌÂÚÓ Í‡ÍÚÓ ‚ ÒÚÓÏ‡ı‡, Ú‡Í‡ Ë ‚ Ú˙ÌÍËÚÂ ̃ Â‚‡),
‡ÎÙ‡-„‡Î‡ÍÚÓÁË‰‡Á‡ Á‡ ‚Â·‡ÒÍÓÁ‡ Ë ‡ıËÓÁ‡ (‚˙„ÎÂıË‰‡ÚË, ÍÓËÚÓ ÒÂ ÒÂ˘‡Ú ‚
·Ó·Ó‚ËÚÂ ‡ÒÚÂÌËˇ), Î‡ÍÚ‡Á‡ - Á‡ ÏÎÂ˜ÌË ÔÓ‰ÛÍÚË, ˆÂÎÛÎ‡Á‡ - Ó·‡·ÓÚ‚‡ ˆÂÎÛÎÓÁ‡
Ë ·ÓÏÂÎ‡ËÌ. ≈ÌÁËÏËÚÂ ‚ ≈ÌÁË-ÃËÎ Ò‡ Ì‡·‡‚ÂÌË ÓÚ ¿ÏÂËÍ‡ÌÒÍ‡Ú‡ Ì‡ˆËÓÌ‡ÎÌ‡
ÂÌÁËÏÌ‡ ÍÓÏÔ‡ÌËˇ- ÛÚ‚˙‰ÂÌ ÎË‰Â ‚ Í‡˜ÂÒÚ‚ÂÌËÚÂ ÂÌÁËÏË, Ú˙È Í‡ÚÓ ‡ÏÂËÍ‡ÌÒÍ‡-
Ú‡ Ù‡Ï‡ÍÓÔÂˇ Â Â‰Ì‡ ÓÚ Ì‡È-ÔÂˆËÁÌËÚÂ Ë Â„ÛÎË‡ÌËÚÂ ‚ ˆÂÎËˇ Ò‚ˇÚ. œËÂÏ˙Ú
Ì‡ ‰‚Â Ú‡·ÎÂÚÍË ≈ÌÁË-ÃËÎ ÔÂ‰Ë ËÎË ÔÓ ‚ÂÏÂ Ì‡ ı‡ÌÂÌÂ ÁÌ‡˜ËÚÂÎÌÓ ÛÎÂÒÌˇ‚‡
ı‡ÌÓÒÏËÎ‡ÌÂÚÓ Ë ¬Ë „‡‡ÌÚË‡ Ì‡ÎË˜ËÂÚÓ Ì‡ ÌÛÊÌËÚÂ ı‡ÌÓÒÏËÎ‡ÚÂÎÌË ÂÌÁËÏË,
Á‡ ‰‡ ÛÒ‚ÓËÚÂ ı‡ÌËÚÂÎÌËÚÂ ‚Â˘ÂÒÚ‚‡ ÓÚ ı‡Ì‡Ú‡. ≈ÌÁË-ÃËÎ Â ÔÓ‰ıÓ‰ˇ˘ Í‡ÍÚÓ ÔË
ÔÓ‰ÛÚ ÍÓÂÏ, ÚÂÊÂÒÚ, ÍËÒÂÎËÌË ËÎË ‰Û„Ë ÔÓ·ÎÂÏË, Ò‚˙Á‡ÌË Ò ÎÓ¯Ó ı‡ÌÓÒÏË-
Î‡ÌÂ, Ú‡Í‡ Ë ÔË Î‡ÍÚÓÁÌ‡ ÌÂÔÓÌÓÒËÏÓÒÚ, Á‡˘ÓÚÓ ‰‚Â Ú‡·ÎÂÚÍË ≈ÌÁË-ÃËÎ Ò˙‰˙Ê‡Ú
‰ÓÒÚ‡Ú˙˜ÌÓ ÍÓÎË˜ÂÒÚ‚Ó Î‡ÍÚÓÁ‡, ÌÛÊÌ‡ ‰‡ ‡Á„‡‰Ë Â‰Ì‡ ˜‡¯‡ Ò ÔˇÒÌÓ ÏÎˇÍÓ.
≈ÌÁËÃËÎ ÏÓÊÂ ‰‡ ÒÂ ÔËÂÏ‡ Ë ÔË Ó·ËÎÌÓ ı‡ÌÂÌÂ, ÔËÂÏ Ì‡ ÚÛ‰ÌÓ ‡Á„‡‰ËÏË
ı‡ÌË Í‡ÚÓ ·Ó·, ËÎË ÔË Ì‡ÎË˜ËÂÚÓ Ì‡ „ÓÎˇÏÓ ‡ÁÌÓÓ·‡ÁËÂ Ì‡ ı‡ÌË, ÍÓËÚÓ ·ÂÁ
Ì‡ÎË˜ËÂÚÓ Ì‡ ‰ÓÔ˙ÎÌËÚÂÎÌË ÂÌÁËÏË ·Ëı‡ ‰Ó‚ÂÎË ‰Ó ÒÚÓÏ‡¯ÂÌ ‰ËÒÍÓÏÙÓÚ. ≈ÌÁË-
ÃËÎ ÌÂ ÔËÚÂÊ‡‚‡ ÒÚ‡ÌË˜ÌË ÂÙÂÍÚË ‚ Ó·ÓÁÌ‡˜ÂÌËÚÂ ‰ÓÁË, ÍÓÂÚÓ „Ó Ô‡‚Ë ËÁÍÎ˛-
˜ËÚÂÎÌÓ ÔÓ‰ıÓ‰ˇ˘ Á‡ ‰˙Î„ÓÚ‡ÂÌ ÔËÂÏ.

≈ÌÁË-ÃËÎ Â ‚‡¯ËˇÚ ‚ÂÂÌ ÔÓÏÓ˘ÌËÍ ÔË ‚ÒˇÍ‡Í‚Ë ÔÓ·ÎÂÏË Ò ı‡ÌÓÒÏËÎ‡ÌÂÚÓ.
ÃÓÊÂÚÂ ‰‡ Ì‡ÏÂËÚÂ ≈ÌÁË-ÃËÎ ‚ ‡ÔÚÂÍËÚÂ ËÎË ÓÌÎ‡ÈÌ Ì‡ www.botanic.cc

œŒÃŒŸ!
œ–Œ¡À≈Ã» — ’–¿ÕŒ—Ã»À¿Õ≈“Œ

Божидар Андреев (81 кг)
спечели бронзов медал на Ев-
ропейското първенство по
вдигане на тежести в Тирана.
В новата за опитния ни теж-
коатлет категория бълга-
ринът събра двубой от 343
кг. Сливналията едва се
измъкна в изхвърлянето, след
като започна с неуспешни
опити на 150 и 153 кг, но при

Божидар Андреев държи над главата си 153 кг, с които взе бронз в изхвърлянето

България
доминира на
Европейското
по вдигане
на тежести
в Тирана

последното излизане на поди-
ума се справи с тежестта.
Така взе бронз в движението.
В изтласкването петият от
Олимпиадата в Токио напра-
ви два прекрасни опита на
185 и 190 кг, с които заслужи
бронза в двубоя и среброто в
упражнението. Андреев мина
и на 195 кг за второто място
в общото класиране, но

изтърва щангата от гърди.
Победител е Рафик Хару-

тюнян (Арм) с 354 кг
(160+194), пред Андрес Мата
(Исп) с 346 (160+186).

В Албания България вече е
с пет отличия в двубоя, след
като шампиони станаха Ангел
Русев (55), Иван Димов (61) и
Валентин Генчев (67), а Габри-
ел Маринов (61) също отвою-

ва бронз. Общо с отделните
движения медалите са 14, а в
класирането по нации нацио-
налите са лидери при мъжете.

Снощи на подиума се качи
и голямата ни звезда Карлос
Насар. 18-годишният световен
шампион за мъже участва в по-
горната категория - до 89 кг.
При дамите за медалите вдига
Мария-Магдалена Кирева (76).
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Ñàøà Èëè÷
çà 2 ãîäèíè
â ÖÑÊÀ

Саша Илич е новият тре-
ньор на ЦСКА. Сърбинът
подписа за 2 г. и ще изведе
отбора за първата трениров-
ка в понеделник. Той замени
Алън Пардю, който напусна
преди 2 дни. В екипа на Илич
влизат сънародниците му Ве-
личко Капланович, Дарко Об-
радович, Слободан Милинко-
вич и Милорад Пекович (ЧГо-
ра). “Пожелаваме на Илич
здраве и много успехи с
ЦСКА. Очаквайте пълни де-
тайли за цялата подготовка
съвсем скоро”, обявиха от
“Армията”. За последно 44-
годишният сърбин води Чу-
карички, който финишира
трети в местната Суперлига.
Преди това наставникът е ра-
ботил в различни юношески
и младежки национални гар-
нитури на Сърбия, както и
като помощник на Драган
Стойкович в репрезентация-
та на западните ни съседи.
Илич е легенда на Партизан,
записвайки за белградския
гранд 20 сезона.


